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PROGRAM ETA KAMNIK:

* MALA OZIMNICA PAKET 6 KOM 930,00 SIT 
* VELIKA OZIMNICA PAKET 12 KOM 1.870,00 SIT 

* PAKET 6 KUMARIC 890,00 SIT...
* IN ŠE OSTALO BLAGO (PREMOG, SLADKOR, OLJE...)

PO UGODNIH PLAČILNIH POGOJIH

* 3 ČEKE BREZ OBRESTI 
* KREDIT 1 + 3 BREZ OBRESTI

* POHIŠTVO, BELA TEHNIKA, 
CENTRALNE PEČI, TOPLOTNE 

ČRPALKE, KERAMIČNE PLOŠČICE

KREDITI +12 OBROKOV IN 
18% FIKSNE OBRESTI

ZA OSTALO BLAGO VAM NUDIMO:

* MOŽNOST PLAČILA NA 3 ČEKE
* PRI NAKUPU NAD 20.000,00 SIT NA 4 ČEKE

BREZ OBRESTI
ALI KREDIT 1 + 4 OBROKE BREZ OBRESTI

* PRI TAKOJŠNJEM PLAČILU VAM NUDIMO ZA
NAKUP V VREDNOSTI NAD 20.000,00 SIT 

5 % POPUST
* KREDIT NA 1 + 6 OBROKOV IN 8 % FIKSNE

OBRESTI

ran PRIDITE IN IZKORISTITE 
UGODNO PRILOŽNOST!

EPSI
Pogled za obzorje

P o r o č n o  

f o t o ß r a f 'i r a t ije

■ fotografiranje poročnega obreda;
• fotografiranje v studiu;
• fotografiranje cerkvenega poročnega obreda;
■ fotografiranje na poročnem kosilu, večerji... 
(albumi, okvirji, povečave...)

Pokličite nas, da se pravočasno 
pogovorimo o vseh vaših željah!

EPSI d.o.o. Savinjska c. 4 
tel.:063 831-957 (vsak dan med 7.30 in 14.30 

razen sobote, nedelje in praznikov
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CELJE - TRGOVINA MOZIRJE

N a trg u  7 
T e l.: 063  8 3 2 -8 15

REZERVNI DELI ZASTAVA, GOLF,■ 
RENAULT, LADA, O U A  CASTROL 

-V A LV O U N E , SEDEŽNE PREVLEKE, 
A V T O  G U M E, AKU M U LATO R JI, 

D O D A T N I A S O R T IM A N

[

PRAVA TRGOVINA ZA VAS AVTO
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1 .  oktobra se bo (s predpostavko sklepčnosti) znova sestala občinska 
skupščina. Vsi, ki z nestrpnostjo pričakujejo izvolitev novega lupana, 
bodo, kot vse kale, spet razočarani, saj je  kandidat ta trenutek ponovno 
le en sam: Dominik Miklavc. Rajko Pintar je  svojo kandidaturo namreč 
preklical. Dolge poletne počitnice torej niso prinesle pozitivnih 
sprememb.
Če si privoščiš dolge počitnice, te po vrnitvi na delo čaka obilo 
nakopičenih zadev. To se je  primerilo tudi občinskemu izvršnemu svetu, 
ki je  imel na dnevnem redu kar 26 točk. Glede na obseg problematike kar 
preveč za eno samo zasedanje, zato sta prvi dve epizodi le  mimo, tretja 
sledi.

Po spomladanski napovedi se je  v larišču razprave znašla problematika v zdravstvu, ki je  v 
neposredni povezavi s firmo Božič d.o.o. To podjetje je  namreč, kot je  javnosti znano, za 
zdravstvene zavode opravljalo finančno - računovodske storitve, slednji pa so pogodbo ob 
letošnjem polletju prekinili. Navedeno dejstvo je  le končna posledica ne samo letošnjega temveč 
tudi lanskega dogajanja, ko je bil lastnik tega podjetja mag. Alfred Božič, predsednik IS SO 
Mozirje. Temu sedaj ni več tako, a je  Alfred Božič na seji izvršnega sveta kljub temu nastopal v 
dvojni vlogi: vodil je  sejo, po drugi plati pa zastopal in branil interese svojega bivšega podjetja 
pred dejstvi, ki jih je pri pregledu ugotovila SDK.
Nekoliko nenavadno, bi lahko rekli. Še bolj nenavadne so tudi nekatere druge nitke iz tega 
zamotanega klobčiča sporov in obtoževanj. Recimo ta, da je  Zgornjesavinjski zdravstveni dom 
prejel opomin sodišča, da bo v primeru, če ne dostavi soglasja republiškega zdravstvenega 
zavoda, brisan iz sodnega registra. Nas torej zdravijo v ilegalni organizaciji?
Da so razmerja res zaostrena, je  moč sklepati iz potez vpletenih pravnih in fizičnih oseb, zato bo 
vsemu skupaj očitno kos kvečjemu sodišče. Firma Božič skrbno čuva dokumentacijo zavodov, ki 
je  lahko predmet sodne obravnave, zavodi so celotno zadevo že izročili svojemu odvetniku. "Sodba 
bo dolga in draga," je  ponovil besede advokata firme Božič predsednik IS, mag. Alfred Božič. Že, 
že, samo na čigav račun? V končni fazi prav gotovo na račun davkoplačevalcev.

Franci Kotnik

l \ o  govorimo o kulturi, imamo največkrat v mislih, denimo, pohajanje v 
gledališče, na koncerte, branje in podobno. Le malo pa pomislimo na 
kulturo obnašanja, medčloveške odnose, vrednotenje sočloveka, dobroto 
in še bi lahko naštevali. Časi, v katerih živimo, so gotovo grobij neizprosni, 
takih pač še nismo bili navajeni, toda tudi to je  Evropa, ki si jo  
predstavljamo kot deželo, kjer tečeta le med in mleko. In prav zaradi 
vseobčutnejšega boja za obstanek nas vendar ne sme zapustiti sodba vesti, 
ki nam narekuje vse kaj drugega od tega, kar danes doživljamo v medseboj
nih odnosih. Ni spoštovanja do starejših, ni človečnosti, je  pa preklinjanje, 
surovost in vseh vrst grobosti! Če sežemo v našo mladost, ki je  bila še trša, 

kot je  zasedaj, se spomnimo, kako so nas lepo učili, da je  kletev nekaj ogabnega, da razvrednoti 
omikanega človeka, da po tem takoj spoznamo primitivizem in podobno. Kdo pa mora to danes 
storiti? Smo že kar navajeni na sto izgovorov, češ to pa ni naša dolžnost, je  in še kako! Vsi bi 
morali stopiti v bran naše srčne kulture, družina, vzgojne ustanove, pa še morda kdo. Le tako nam 
bo uspelo, da ne bo vsevprek grobosti dejanj in izražanja. Ne dovolimo, da nam bo od balkanske 
dediščine ostalo le preklinjanje.

Aleksander Videčnik

Savinjske novice so štirinajstdnevnik in izhajajo vsak drugi petek. Izdajatelj EP3I d.o.o. 
Savinjska c. 4, Nazarje, telefon 063/831-957, telefax 063/832-363. Sofinancer SO Mozirje. 
Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik, uredniški odbor: Marko Lenarčič, A. Videčnik, R. 
Pintar, E. Mavrič, F. Kotnik. Stalni zunanji sodelavci: Aleksander Videčnik, Edi Mavrič, Ciril Sem, 
Tisk: Delavska univerza Mozirje; žiro račun EPS152810-601-19030. Rokopise, objave, razpise 
in oglase jepotrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke.
Po mnenju Ministrstva za informiranje RS (št. 23/130-92 z dne 20.2.92) šteje časopis med 
proizvode informativnega značaja, za katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 
5%. Vsebina sestavkov, ki jih objavljamo v rubriki "Pisma bralcev” niso stališča uredniškega 
odbora. Prispevke podpisujte s polnim imenom in naslovom in naj ne obsegajo več kot eno 
tipkano stran A4 formata. Uredništvo si pridržuje pravico krajšanja besedil. Objavljenih rokopisov 
in fotografij ne vračamo. Odpoved! sprejemamo samo za naslednje tromesečje.
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POSLOVNE INFORMACIJE

1. Opozarjamo vas na javni razpis Ministrstva za gospodarske dejav
nosti za sofinanciranje projektov prestrukturiranja podjetij v letu 1993, 
kije bil objavljen v DELU 3/8 1993 in UL RS 46/93 z dne 6/8 1993. 
-Sofinancirana bo priprava podjetniških projektov za prestrukturiranje 
po razpisnih pogojih;
- Vir so proračunska sredstva za Projekt prenove podjetij v višini 180 
mio SIT.
-Informacije: ga. Renata Vitez, Ministrstvo za gospodarske dejavnos
ti, Ljubljana Kotnikova 5, tel: 061/123 -177.
2. V zvezi z brezplačno svetovalno pomočjo Nizozemske, vas opozar
jamo na enodnevne posvete NMCP, ki jih bo vodil gospod van Beek, 
regionalni koordinator za Slovenijo.
Posveti bodo:
- v MARIBORU, dne 29.9.1993 ob 11.00 uri v sejni sobi štev. 607/VI 
nadstropje v prostorih Območne zbornice Maribor, Cankarjeva 3. 
Posvet bo potekal v nemškem jeziku.
- v CELJU, dne 6.10.1993 ob 11.00 uri v sejni sobi Celjske mestne 
hranilnice, Titov trg 6 (nasproti kina Union). Posvet bo potekal v 
angleškem jeziku.
- v LJUBLJANI, dne 11.10.1993 ob 10.00 uri v prostorih GZS 
Ljubljana, Slovenska 41, IX nadstropje. Posvet bo potekal v 
angleškem jeziku.
3. S 24. aprilom 1993 je začel teči dveletni rok, v katerem si morajo 
osebe, ki opravljajo trgovinskodejavnost, pridobiti ustrezno izobrazbo 
in strokovno usposobljenost, v kolikor le-te nimajo. Center za teh
nološko usposabljanje Ljubljana in Združenje za trgovino sta 
pripravila niz seminarjev, katerih namen je pripraviti kandidate za 
preizkus strokovne usposobljenosti za opravljanje trgovinske dejav
nosti. Vsebina seminarjev je povzeta po zasnovi programa za preiz
kus strokovne usposobljenosti.
Vse podrobnejše informacije lahko dobite GZS - Območni zbornici 
Velenje, tel: 063/ 856-920 ali na Centru za tehnološko usposabljanje, 
Dimičeva 9, Ljubljana, tel. 061/342-671 pri ga. Hermini Krajnc.
4. Vse zainteresirane obveščamo, da na GZS - Območni zbornici 
Velenje razpolagamo s priročniki "POSLOVATI Z NEMČIJO IN 
AVSTRIJO". Priročniki vsebujejo zgoščene informacije in praktične 
napotkeo načinu poslovanja, od ustanavljanja in organizacije podjetij, 
davčnega, uvozno-izvoznega in carinskega režima, režima tujih 
vlaganj...

VS E P O D R O B N E JŠ E  IN F O R M A C IJE  LA H K O  D O B IT E  
NA G ZS  - O B M O Č N I Z B O R N IC I VELENJE, TEL: 06 3 / 

856-920, TRG  M LA D O S TI 2.

V Komunali je potrebna 
sanacija

Javno podjetje Komunala Mozirje je bilo v zadnjem času predmet 
razprav predvsem zaradi svoje vloge nosilca investicije mozirske 
avtobusne postaje. Slednja je namreč s spremembo projekta postala 
prevelik zalogaj, saj Komunali (še) ni uspelo prodati vseh poslovnih 
prostorov.
Da je situacija resna, je na svoji seji 23. junija ocenil tudi nadzorni 
odbor Komunale pod vodstvom Jakoba Presečnika in zahteval 
podrobnejše podatke. Slednje je pregledal na seji 8. julija in ugotovil, 
da mora IS sprejeti ustrezne ukrepe. Cene komunalnih storitev so bile 
namreč prenizke glede na visoke stroške. Izredno povišanje cen s 
strani republike ni bilo odobreno in to je pričakovati tudi še v bodoče. 
Še bolj finančno neugodno je za stanje v Komunali pomenila gradnja 
avtobusne postaje. Številke kažejo, da objekt ne bo finančno pokrit 
niti v primeru prodaje vseh še neprodanih prostorov niti s predvideno 
soudeležbo Sklada stavbnih zemljišč za zunanjo ureditev. Kot je na 
zadnji seji IS povedal Jakob Presečnik, je javno podjetje nekatera dela 
izvajalo brez finančnega pokritja, zaradi vseh naštetih dejstev pa se 
je znašlo v resnih finančnih težavah. Zaradi sredstev, ki so bila 
posojena Glinu (okrog 15 milijonov SIT), in še nekaterim drugim, 
katerih izterjava je negotova, je ogroženo tudi dokončanje čistilnih 
naprav na Rečici in na Ljubnem.
Direktor JP Komunala, Rade Rakun pravi, da vseh 11 let, odkar je v 
podjetju, traja lažna solidarnost do krajanov, saj profitna dejavnost 
Komunale pokriva negativni rezultat javnega dela. V Velenju, na 
primer, komunalno podjetje od ene same stolpnice iztrži toliko kot, 
denimo, od kraja Bočna. Mozirska Komunala je ena redkih, ki smeti 
odvaža dvakrat tedensko. Problemi pa so tudi s plačevanjem teh 
storitev. Glede avtobusne postaje Rade Rakun meni, da je nujno 
doseči primeren dogovor z Izletnikom iz Celja glede zunanjih površin, 
ki jih omenjeno prevozniško podjetje največ uporablja.
V razpravi na seji izvršnega sveta, ki je to problematiko obravnaval, 
je bilo opozorjeno, da je takojšnja sanacija nastalih razmer nujna, 
kompleksna rešitev pa je mogoča le z reorganizacijo podjetja oz. z 
njegovo cepitvijo na javni in profitni del. Slednjega bo v skladu z 
zakonodajo potrebno privatizirati oziroma olastniniti. Izvršni svet je bil 
tudi mnenja, da mora podjetje Izletnik Celje, ki je svoje prostore za 
prometno pisarno v avtobusni postaji sicer povsem zakonito odkupilo 
od podjetja Pluton iz Prebolda, prispevati svoj delež pri tej investiciji, 
saj je v nasprotnem primeru mogoče razmišljati tudi o alternativi zanj.

KF

RTC Golte, večni bolnik mozirskega gospodarstva, ki so si ga v preteklosti lastniki porivali iz rok v roke, preživlja v teh dneh novo, morda 
usodno dramo. Ko je položaj takšen, da je neobhodno odpuščanje delavcev, je vsakomur jasno, da je vrag pobral šalo. A smo o tem rekreacijsko 
- turističnem centru še meseca aprila pisali, da ga čaka svetla bodočnost.
Tedaj je namreč RTC Golte, če si osvežimo spomin, z japonsko - evropsko korporacijo TAD Europe Corporation Kerin sklenil 25 milijonov DEM vredno 
pogodbo o skupnem vlaganju, s katerim bi na Golteh (že v letu 1993!) pridobili hotel s petimi zvezdicami, zasneževalni sistem, štirisedežnico in drčo za 
dričanje.
"Od takrat, ko smo najavili investicijo," pojasnjuje direktor RTC Golte, Marjan Prelog, "je bila pripravljena vsa dokumentacija za izvedbo teh del, ki bi 
kvaliteto ponudbe Golt bistveno dvignila. Poleg dograditve hotela smo predvidevali odkup depandans podjetij in njihovo takojšnjo preureditev v apartmaje, 
ki bi se bolje tržili. Najbolj bistven bi bil začetek zasneževanja in povezava Ročke s štirisedežnico, kar bi RTC Golte dvignilo med tri najbolj uspešne 
centre, kar se tiče prodaje zimske ponudbe. Letna ponudba bi temeljila na množičnem obisku Medvedjaka, kjer bi.bila prva drča za dričanje v.Sloveniji.
V svetu je teh že precej, samo Schladming, na primer, jih ima šest in so finančno zelo zanimive. S tem bi se letna sezona preusmerila na dnevni obisk. 
Aktivirali bi tudi začetek Alpinetuma, za katerega smo letos zgradili pot, potrebna pa bi bila še gradnja gozdne poti preko Mozirskih peči."
V kakšni fazi torej je cel postopek?

Marjan Prelog: "Smo v fazi urejanja lokacijske dokumentacije. To je kar dolgotrajen postopek, še posebej, ker je del zemljišč pod moratorijem zaradi 
denacionalizacije. Kar se tiče denarja, lahko ugotovimo, da smo se povezali s partnerjem, ki ima interes vlaganja, vendar so nastopile okoliščine, v katerih 
sredstev ni bilo možno takoj aktivirati. Aktivnosti sicer še tečejo, vendar smo, žal, precej stvari letos že zamudili. Naš partner je bil prepričan, da bo 
sredstva lahko zagotovil, zato so bile ustrezne pogodbe že podpisane. Na podlagi teh se tudi že izdeluje oprema, štirisedežnica na primer. Mi delno še 
vedno računamo, da bo zadeva s firmo TAD le stekla. Kljub temu pa se zaradi tako velike zamude ne moremo zanašati samo na enega partnerja. Zato
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smo se javili na razpis republike za sredstva za drobno gospodarstvo. Z 
Ministrstvom za gospodarske dejavnosti smo se dogovorili, da bo del teh 
sredstev namenjen zasneževalnim sistemom v Sloveniji."
V RTC Golte torej ne čakajo križem rok dokončnega propada ali rešitve. Trudijo 
se pridobiti potrebna sredstva za vrtino v bližini hotela, ki bi dala nov vir pitne 
vode in zmanjšala sedanje stroške.
Marjan Prelog: "Našli smo avstrijskega partnerja, ki bi dal na hipotekarni kredit 
vso opremo za zasneževanje in financiral gradbena dela, nam pa omogočil, da 
bomo pridobljena sredstva porabili kot obratna sredstva in tako dejansko 
sanirali stanje v firmi. Toda - za realizacijo projekta je potrebno lokacijsko 
dovoljenje. In tu se stvar zapleta, ker za Golte niso urejeni prostorski ureditveni 
plani in ker so Golte krajinski park."
Sedaj tečejo največja prizadevanja v to smer, da bi se letos uredilo vsaj 
zasneževanje Medvedjaka. Ne glede na to, če bi se investicija potegnila v 
december - bolje pozno kot nikoli. Brez zasneževanja Golte ne preživijo, s tem 
se strinja tudi direktor Prelog:
"Z ozirom na negotove zime je to korak, ki ga je treba storiti. Vsako leto, ki ga 
izgubimo, pomeni za nas milijon mark manj, za dolino kot celoto pa seveda še 
bistveno več. Tudi bližnja okolica, recimo Topolšica, ima na račun tega manjši 
promet, kar je škoda, saj so zimski gostje, ki pridejo smučat, znani po tem, da 

potrošijo praviloma več od drugih. Ne gre zanemariti tudi širšega pomena zasneževanja. Z njim bi posredno pospešili razvoj turizma tudi v dolini, saj se 
bo ob možnosti zimskega trženja iz tega naslova povečal interes za vlaganje v to dejavnost. Samo od poletne sezone se pri nas ne da živeti." 
Tehnično je projekt oskrbe z vodo povsem de.finiran. Poleg že obstoječega cevovoda v dolžini 3.800 m bi zgradili nov vir. V bližini hotela je predvidena 
vrtina do globine 1.200 metrov nadmorske višine, kjer se nahaja nepropustna plast. S to vrtino bi pridobili vodni vir s pretokom petih litrov na sekundo. 
Ta bi bistveno zmanjšal stroške, pomenil pa bi tudi precejšen prihranek električne energije, saj bi bilo črpanje tempirano na čas ugodnejše tarife. Vir bi 
služil tudi za tehnološko vodo za zasneževanje, ki bi bila zbrana v akumulaciji na Treh plotih, kjer že obstaja naravna depresija. Akumulacija premera 
80 metrov bi zajemala 44.000 kubičnih metrov vode in bistveno ne bi vplivala na podobo okolice. Vir njenega napajanja bi bili viški pitne vode iz hotela, 
voda iz vrtine, meteorne vode in po kriterijih prečiščene odpadne vode. Akumulacija bi se iz nivoja 0 polnila tri mesece, kasneje pa seveda manj časa, 
saj poraba ne bi presegla ene tretjine celotne količine vode. S tehnološko vodo bi lahko zasneževali 30% smučišč oziroma 40 hektarjev. To bi pomenilo 
možnost uporabe smučišč že v mesecu novembru, sezona bi lahko trajala vse do velikonočnih praznikov, povprečje zimske sezone bi se dvignilo na 
130 dni, to pa pomeni ugodnejše pogoje za trženje. Upoštevajoč izkušnje zadnjih dveh let bi bilo iz akumulacije dobro predvideti tudi vir pitne vode za 
živino na paši. Letos je bila na Golteh na voljo brezplačno, v bodoče bo potreben ustezen dogovor. Akumulacija bi lahko bila tudi vir namakalnega 
sistema pašnikov z umetnim dežjem. In nenazadnje bi se tak vodni sistem uporabljal tudi za zagotavljanje požarne varnosti Golt in njihove okolice. Z 
vidika ekologije projekt ni sporen, saj današnja tehnologija že omogoča izdelavo takšnega umetnega snega, ki se kot mešanica vode in zraka bistveno 
ne razlikuje od naravnega snega.

Da se RTC Golte torej res nahaja na prelomnici med rešitvijo in smrtjo, nedvomno drži. Za njim je šest relativno suhih zim, pogoji poslovanja so vedno 
težji, vsaka nova zima je bila udarec več. Napočil je trenutek, ko je bilo treba korenito ukrepati.
Marjan Prelog: "Nujno je bilo za določen čas odložiti vprašanje socialnega položaja naših delavcev in rešiti firmo. Možnost vnovičnega zaposlovanja ob 
dobrem gospodarjenju v bodoče objektivno obstaja. Po mojem mnenju smo zdržali dolgo. Upali smo, da se bodo stvari s tujim financiranjem uredile že 
letos, pa se niso. Zato nam ni preostalo drugega, kot da v centru obdržimo samo ekipo za nujno obratovanje, vsi ostali so presežek. Potrebna opravila 
bomo urejali z delom za določen čas, vse dokler ne bomo dosegli stabilnih rezultatov, ki bodo dopuščali drugačen pristop."
Žarek upanja še ostaja. Vprašanje pa je, kako dolgo še.Najavljenih (in potem neuresničenih) rehabilitacij je bilo namreč že toliko, da tudi optimisti 
nejeverno majejo z glavami. Kakorkoli že - še najmanj za usodo Golt trepetajo v Ljubljani. Tam je kriterij za nudenje ali nenudenje pomoči pač čisto 
drugačen. Periferija ostaja v svojem boju za obstoj osamljena z grenkim spoznanjem, da bo v bodoče s centralizacijo oblasti še slabše.

KF

V soboto, 18. septembra, so ob 19. uri zaprli vrata letošnjega 
Mednarodnega obrtnega sejma, na katerem se je  predstavilo 
1740 razstavljalcev iz osemnajstih držav.
Večina razstavljalcev, kar 85 odstotkov vseh, je sejem ocenila 
poslovno zelo uspešno in najavila svojo ponovno udeležbo 
prihodnje leto. Na svoj račun je prišlo tudi okrog 240.000 
obiskovalcev, ki so res lahko videli in kupili marsikaj. Da je 
sejem vsebinsko prerasel naziv obrtnega sejma, je jasno že 
nekaj časa. Ponudbo obrtnikov v ožjem pomenu besede smo 
tako praviloma srečevali na "štantih" na prostem, na notranjih 
razstavnih prostorih so prevladovala podjetja in podjetniki. 
Udeležba na celjskem sejmu je bila iz mozirske občine, tako 
kot lani, slej ko prej skromna, kar je glede na pozitivne 
izkušnje razstavljalcev nekoliko nerazumljivo. Ali torej 
nimamo zanimivih tržnih artiklov ali pa takšne oblike trženja 
enostavno ne potrebujemo?



G O S P O D A R S T V O

Poslovanje v prvem polletju
Sekretariat za gospodarski razvoj, finance in urejanje prostora 
ter Sekretariat za občo upravo in družbene dejavnosti občine 
Mozirje sta izdelala informacijo o poslovanju v občini v prvih 
šestih mesecih letošnjega leta, ki jo je obravnaval tudi Izvršni 
svet.
Dosežena industrijska proizvodnja je za 6,6 % višja kot v enakem 
obdobju lani, zaloge pa so se v primerjavi z istim obdobjem zmanjšale 
za slabih 20 %, kar je nedvomno vzpodbuden podatek. Rast skupnega 
prihodka je upoštevajoč 42 %-no inflacijo od januarja do junija 1993 
sicer pozitivna, vendar so odhodki višji od prihodkov. Za 0,7 % se je 
povečal tudi delež izgube v skupnem prihodku.
Z izgubo je v tem obdobju poslovalo 9 družbenih (Gorenje MGA 
Nazarje, GLIN Žagarstvo, GLIN Pohištvo, GLIN Stavbno pohištvo in 
GLIN Holding iz Nazarij, Smreka Gornji Grad, RTC Golte, Savinja 
Mozirje in Turist Nazarje) in 21 zasebnih podjetij, med katerimi ima 
MGA Nazarje skoraj 90 %-ni delež izgube. Izgubo je imela tudi 
stanovanjska zadruga Moj dom Mozirje, celotna izguba v 
gospodarstvu občine pa znaša 756.911.000 SIT.
Povprečna čista plača na delavca v gospodarstvu je v prvem polletju 
znašala 33.701 SIT, kar pomeni dobrih 17 % zaostajanja za 
republiškim povprečjem.
Na področju negospodarstva sta z izgubo poslovala dva zavoda: 
Zgornjesavinjski zdravstveni dom Mozirje in Zobozdravstvo Mozirje. 
Skupna bilanca negospodarskih subjektov izkazuje izgubo v znesku
1.480.000 SIT.
Povprečna čista plača je v negospodarstvu v tem času znašala 49.094 
SIT, kar je za dobrih 45 % več od tiste v gospodarstvu.
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Cesta bo - toda kdaj?
Na srečanju Slovenskih krščanskih demokratov, k i je  bilo minulo 
nedeljo v Lučah, je državni sekretar za ceste, Marjan Dvornik, obraz
ložil položaj v zvezi s cesto Ljubno - Luče, za katero se je  pred 
nedavnim (ponovno) zavzel tudi predsednik SKD, Lojze Peterle. 
Povedal je, da sta bili v letošnjem državnem proračunu iz naše občine 
predvideni, obvoznica Ljubno in prvi odsek ceste Ljubno - Luče v 
skupni vrednosti 190 milijonov SIT. Pri izgradnji ljubenske obvoznice 
je  prišlo do novih, po projektu nepredvidenih stroškov (most je npr. 
daljši za 19 metrov) v višini 54 milijonov SIT, kar je glede na fiksiran 
znesek proračuna velik problem. Kar se tiče rekonstrukcije ceste 
Ljubno - Luče, je definirana širina 5 in po l metra,pri čemer so bili 
upoštevani vsi krajinski in ostali vidiki. 13. maja letos je  (šele) občina 
Mozirje izdala lokacijsko dovoljenje za to cesto, nakar je  bil meseca 
junija izdelan dokument za prvi odsek, na podlagi katerega občina 
pridobiva potrebna soglasja in zemljišča. Do sedaj še ni pridobila 
vodnogospodarskega soglasja in nima podpisane ene pogodbe z 
lastnikom zemljišča (le-teh je  sicer 35). Na podlagi vseh soglasij in 
pogodb bo izdano gradbeno dovoljenje. Medtem bo izvajalec del za 
prviodsek, dolžine 1,7 km izbran na osnovi novega razpisa v teh dneh. 
Marjan Dvornik je  zagotovil, da sredstva, četudi odsek ceste letos ne 
bo zgrajen, ne bodo šla izven doline.

V zvezi z  mejnim prehodom Pavličevo sedlo je državni sekretar za 
ceste izjavil, da so se letos začeli intenzivni avstrijsko-slovenski 
pogovori o njegovi oživitvi, k i jih z  naše strani vodi Jože Jeraj, konzul 
v Celovcu. Po predvidevanjih naj bi v letu, dveh prišli do ustreznih 
dokumentov, na podlagi katerih bi bilo možno zgraditi ustrezne ceste. 
Treba bo počakati torej še 4 do 6 let ne glede na to, da je načelno 
soglasje o trasi cestne povezave že doseženo.
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Kako čiste so reke in potoki pred našim pragom
(nadaljevanje iz 18. številke)
GLAVNI ONESNAŽEVALCI SAVINJE
Solčava
Število prebivalcev: 400
Industrije po ukinitvi obrata Iskre ni, šola in manjši obrati zanemarljivo 
onesnažujejo Savinjo. Odpadne vode iz gospodinjstev se skozi greznice od
vajajo v Savinjo. Potencialni nevarnejši onesnaževalec je bencinski servis, 
možnost onesnaženja je tudi iz večje delavnice kovinsko predelovalne stroke.
Čistilne naprave ni.
Luče
Število prebivalcev: 600
Industrije ni. Večje obrtne delavnice lesne in kovinsko-predelovalne stroke so 
potencialni onesnaževalci. Sedem gostinskih obratov v vasi je sezonski ones
naževalec, z razvojem turizma bo to onesnaženje večje.
Čistilna naprava pred zagonom.
Ljubno
Število prebivalcev: 1000 
Industrija:
- Iskra - Feriti; odpadne vode so samo sanitarne.
- Vegrad - Lesna; odpadne vode so samo sanitarne.
- Kovinarstvo: uporablja črpališče talnice za tehnološko vodo v postopkih kaljenja. Možnost onesnaževanja z izpiranjem odprtih skladišč. Sanitarne 
vode.
Potencialni onesnaževalci so obrtne delavnice in bencinski servis. Deset gostinskih obratov v ožjem delu trgaje sezonski onesnaževalec.
Odpadne vode se odvajajo skozi greznice v krajevno kanalizacijo, ki se izliva v potok Ljubnico. Gradi se zbirni kanal do območja, ki je predvideno 
za čistilno napravo.
Čistilna naprava je  projektirana v območju Kovinarstva, nekaj opreme zanjo je že nabavljene.
Radmirje
Število prebivalcev v ožjem delu vasi je 300.
Industrije ni, razen zbiralnice mleka. Sekundarna kanalizacija ni zgrajena. Odplake iz gospodinjstev, zbiralnice mleka in gostinskega obrata se odvajajo 
skozi greznice v ponikovalnice.

Savinja zna dobro pokazati svojo moč



Okonina
Število prebivalcev: 260
Industrijskih obratov ni, odplake iz gospodinjstev in gostinskega obrata se odvajajo skozi greznice v ponikovalnico in potok Toplico, ki ima pri izviru 
160C in je v fazi raziskav kot potencialni vir termalne vode.
Rečica
Število prebivalcev v trgu in naseljih Sp. Rečica, Varpolje in Nizka je 1000.
Industrija:
Elkroj: odpadne vode so sanitarne in se odvajajo v zbirni kanal in na čistilno napravo v Mozirju. Odpadne vode iz gospodinjstev v trgu se odvajajo 
skozi greznice v krajevno kanalizacijo, v ostalih naseljih pa v ponikovalnice. Potencialna onesnaževalca sta dve mehanični delavnici; Gozdno 
gospodarstvo in ZKZ.
Projektirana sta čistilna naprava v Sp. Rečici in zbirni kanal za Rečico. Nabavlja se oprema.
Nazarje
Število prebivalcev: 1000 
Industrija:
- Glin: odpadne sanitarne vode se odvajajo na čistilno napravo v Mozirju, možnost onesnaženja je z odpadnimi mulji in lepili iz tehnologije. Mazut, 
ki ga poleg lesnih odpadkov uporabljajo za kurjenje v kotlovnici za proizvodnjo tehnološke pare, prav tako predstavlja potencialnega onesnaževalca.
- Gorenje MGA: odpadne sanitarne vode se odvajajo na čistilno napravo v Mozirju. Tehnološko vodo uporabljajo kot hladilno vodo v predelavi 
plastike in jo delno črpajo iz podtalnice, delno pa iz vodovoda Letošč.
Večje število obrtnih delavnic nima tehnoloških odpadnih voda, obstaja pa možnost onesnaženja talnice.
V delu naselja Nazarje je zgrajena sekundama kanalizacija, odpadne vode iz gospodinjstev se odvajajo na čistilno napravo v Mozirju. V ostanku 
naselja se odpadne vode stekajo skozi greznice v ponikovalnice. Potencialni onesnaževalec vode je bencinski servis zaradi neustreznosti čistem.

JP Komunala Mozirje
Korak naprej pri odvozu odpadkov

V javnem podjetju Komunala Mozirje že nekaj časa razmišljajo o 
načinu ločevanja odpadkov, s katerim bi slednje točili na izvoru še 
pred odlaganjem na deponijo.
S tem bi dosegli tri učinke: izločili bi odpadke, ki na odlagališče 
komunalnih odpadkov ne sodijo, izločili bi odpadke, ki škodljivo 
vplivajo na odlagališče z vidika varstva okolja in stroški odvoza ter 
odlaganja bi se relativno zmanjšali.
Obstaja več načinov ločevanja odpadkov. V Komunali so se odločili, da 
bodo k realizaciji ločevanja pristopili s  postopnim uvajanjem. Glede na 
to, da je  v individualnih stanovanjskih hišah in stanovanjih v blokih 
gotovo še veliko kosovnih odpadkov, ki jih enostavno ni mogoče odložiti 
v standardne 80-literske posode za smeti, gospodinjstva pa se bi jih rada 
znebila, bo javno podjetje organiziralo ustrezno akcijo (najprej poizkus
no) za območje Bočne, Gornjega Grada in Nove Štifte, ki bo v soboto,
2. oktobra. Tega dne bodo Komunaline ekipe v omenjenih krajih vršile 
odvoz odpadkov, svoje vozilo z nakladalcem za odvoz vseh vrst kovinskih 
odpadkov pa bo zagotovilo tudi podjetje Surovina. Krajane prosijo, da 
tega dne pripravijo za odvoz vse odpadke, ki ne gredo v običajne kante. 
Krajani, ki živijo izven strnjenih naselij, naj tovrstne odpadke tega dne 
pripeljejo in odložijo na tista mesta v Krajevni skupnosti, kjer so običajno 
postavljeni kontejnerji. Nadaljevanje tovrstnih akcij, ki bi se v posamez
nem kraju izvajale enkrat v enem letnem času, je  v mnog očem odvisno 
prav od izkušenj v začetku, zato vse krajane vabijo k primernemu 
sodelovanju.
V Komunali predvidevajo, da se bo tak način obnesel, saj bo za 
krajane brezplačen. Poleg tega bodo poslej za vse tiste, ki bi se želeli 
odpadkov znebiti sprotij, organizirali vsako prvo soboto v mesecu 
dežurstvo na centralnem odlagališču, kjer bodo pooblaščeni delavci 
pomagali krajanom pri odlaganju insortiranju odpadkov, če jih bodo 
tja pripeljali z lastnim prevozom. S tem se bo, tako računajo, 
zmanjšalo število črnih odlagališč v naravi in postopoma ustvarili 
pogoji za njihovo dokončno sanacijo.
O nadaljevanju začete akcije bodo krajani obveščeni preko 
Savinjskih novic, lokalnih kabelskih TV sistemov in oglasnih desk v 
KS. Interes vseh, ki živimo v dolini, mora biti v tem, da njeno okolje 
ohranimo kar se da čisto tudi v bodoče, saj je  to eden izmed adutov, 
na katerih gradimo koncept svojega bodočega poslovnega in 
Življenjskega razvoja.

(nadaljevanje v 20. številki SN) Andrej Ermenc

P O L I T I K A

IS SO Mozirje:
O problemih v Komunali in v 

zdravstvu
Letošnja prva "popočitniška" seja občinskega izvršnega 
sveta je bila v četrtek, 16. septembra.
Pri pregledu zapisnika minule seje je Jakob Presečnik, 
direktor Zavoda za urbanistično načrtovanje občine 
Mozirje, pojasnil, da aktivnosti v zvezi s pridobivanjem  
sredstev za cesto v Podvolovljek (po zadnji varianti naj bi 
bil znesek 10 milijonov tolarjev) še potekajo. Sredstva 
bodo nakazana občini, ki jih bo potem naprej plasirala 
izvajalcu del, podjetju PUH iz Ljubljane.

IS je najprej obravnaval poročilo o realizaciji proračuna občine za prvo 
polletje 1993 in ugotovil, da so skupni prihodki nekaj nad predvideno 
dinamiko, poraba pa v celoti dosega predvideni obseg sredstev. 
Sledila je razprava o osnutku rebalansa proračuna, ki ga je v skladu 
s sklepi z zadnje seje Zbora KS pripravila skupina delegatov. Po 
njihovem predlogu,ki ga je na seji obrazložil delegat zbora KS, Edi 
Mavrič, bi potrebna sredstva za krajevne skupnosti dobili iz naslova 
sejnin poslancev, sredstev za demografsko ogrožena območja, 
sredstev za investicije na področju komunale, sredstev za 
družbenega pravobranilca, sredstev za investicije na cestnem 
področju in sredstev za krajevne skupnosti. Janja Port, podpredsed
nica IS, je pojasnila, da bi bila v primeru odvzema sredstev za 
investicije na cestnem področju ogrožena zimska služba na lokalnih 
cestah. Ugotovljeno je bilo, da je bila skupina delegatov zaradi 
nepravilne dikcije te postavke v proračunu pravzaprav zavedena. 
Glede na vse nejasnosti je bilo sklenjeno, da se ponovno snidejo 
skupina delegatov, predsednik IS in predstavnik Komunale, ki za 
nadaljevanje seje pripravijo nov predlog.

Izvršni svet je nato poslušal poročilo o dosedanjem delu nadzornega 
odbora JP Komunala, ki ga je posredoval njegov predsednik, Jakob 
Presečnik. V razpravi je prevladalo mnenje, da se mora težak položaj



v Komunali čimprej ustrezno sanirati in takoj 
pristopiti k reorganizaciji podjetja v skladu z 
novim zakonom o gospodarskih družbah. To 
pomeni, da se bo javni del podjetja ločil od 
profitnega, zato so v ta namen imenovali 
posebno komisijo, ki jo bo vodil Leopold Supin. 
S podjetjem Izletnik Celje, ki je po besedah 
Radeta Rakuna v vseh drugih občinah na 
celjskem območju gradilo avtobusne postaje, 
v mozirsko pa je prišlo "na mala vrata", bo 
potrebno doseči dogovor o sofinanciranju pos
taje in parkiranju pred njo. Proučiti je potrebno 
nerentabilne relacije za odvoz odpadkov in 
iskati rešitev predvsem v zagotovitvi rentabil
nosti odvoza ne pa v ukinjanju posameznih 
prog. Sredstva, ki jih je Komunala posodila 
posameznim podjetjem, je potrebno izterjati.
V nadaljevanju je IS razpravljal o poslovanju v 
občini Mozirje v letošnjem prvem polletju. Še 
vedno so negativni trendi na področju zapos
lenosti, saj bo število brezposelnih konec leta 
verjetno že doseglo število 1.000. Vedno več 
je tudi zasebnih podjetij, ki izkazujejo izgubo. 
Po mnenju predsednika IS, Alfreda Božiča, v 
Skladu za razvoj ni pravega interesa za rešitev 
Glina in se o njegovi usodi odloča očitno v 
trikotniku Gorenje - banka - GG. Država tudi 
na poziv občinske skupščine ni reagirala, prav 
tako se letos še niso sestali predsedniki občin
skih izvršnih svetov.

Pripravljen je osnutek novega pravilnika o 
dodeljevanju sredstev za pospeševanje raz
voja drobnega gospodarstva v občini Mozirje, 
ki gre v obravnavo občinski obrtni zbornici. 
Sledila je predstavitev prvega dela projekta 
CRPOV - Celostnega razvoja podeželja in ob
nove vasi za Solčavsko. Marko Lenarčič, direk
tor podjetja EPSI Nazarje, je pojasnil, da gre 
za dolgoročen projekt, ki vseskozi teče. Na 
Solčavskem so si edini, da je tamkaj najbolj 
nujna postavitev lesnega obrata za 1 5 - 2 0  
zaposlenih, razvoj kmetijstva in turizma, raz
voj obrti in podjetništva ter infrastrukture. IS 
priporoča, da naj se iz projekta čimprej izlušči 
prvi podjetniški program, ki bo sposoben 
konkurirati za republiška sredstva.
Izvršni svet je obravnaval tudi informacijo o 
posledicah suše v letu 1993 in sklenil, da 1 
milijon SIT nameni za regresiranje odkupa 
telic, o dokončnem razporejanju denarja pa bo 
odločal na prihodnji seji, ko bodo znani vsi 
podatki. Seja je bila zaradi velikega števila še 
neobravnavanih točk nato prekinjena.

SIT za sofinanciranje cestne povezave med Florjanom 
in Ljubnim ter 4.700.000 SIT za soudeležbo pri finan
ciranju kanalizacije v Gornjem Gradu. Vrednost slednje 
znaša sicer 21 milijonov SIT, pri čemer bi republika ob 
enaki soudeležbi občine prispevala 25 % sredstev, za 
ostanek pa bi KS Gornji Grad najela kredit. Izvršni svet 
predlaga skupščini občine, da prouči možnost izdaje 
garancije KS za najetje namenskega kredita.

Seja se je nadaljevala z obravnavo poročila o pregledu 
SDK o finančno m aterialnem  poslovanju v 
Zgornjesavinjskem zdravstvenem domu Mozirje, 
Lekarni Mozirje in Zobozdravstvu Zgornje Savinjske 
doline. Poročilo je podal predstavnik SDK, g. Grošelj, 
in povedal, da je bilo v poslovanju zavodov najdenih 
nekaj gospodarskih prestopkov, ki jih je storila firma 
Božič d.o.o, s katero so zavodi sklenili pogodbo za 

Dr. Franc Širko: razmere v kolektivu opravljanje "poslov skupnih služb." Pogodba je bila v 
splošnega zdravstva niso več tako osnovi opredeljena tako, da zavodi plačujejo 10,8 % 

napete provizije od izplačanega zneska uporabnikov. SDK
ugotavlja, da si je firma Božič spreminjala osnovo in višino provizije, da je posojala sredstva 
zadrugi brez soglasja zavodov, da sta bila nova reševalna avtomobila nabavljena iz 
stanovanjskih sredstev, da so bile zadeve z Zdravstvenim centrom Velenje, kamor so zavodi 
spadali pred odcepitvijo, nerazčiščene, da so bile storjene še nekatere knjigovodske napake 
in da ima splošno zdravstvo za leto 92 namesto izgube pozitiven poslovni rezultat. Zdravstvo 
trenutno najbolj teži to, da firma Božič kljub prekinitvi pogodbe zadržuje njihovo dokumentacijo.

Prvi se je v razpravi oglasil predsednik IS, Alfred Božič. Sicer že od decembra 1992 dalje ni 
lastnik firme Božič d.o.o., a jo je tokrat kljub temu zastopal. Opozoril je, da se firma Božič ni 
imela možnosti pritožiti na zapisnik SDK v zakonitem roku in da celoten konflikt v zdravstvu 
temelji na napadu nanj s strani dr. Antona Žunterja. Nato je podrobno opisal razmerje z dr. 
Žunterjem v preteklem času, a o tem več prihodnjič. Na očitane napake je Božič ugovarjal:
- izplačilo OD v bonih je zahtevalo vodstvo zavoda ne glede na posledice
- obračun amortizacije je bil nepravilen zaradi napake v računalniškem programu
- prenos zneska 2 milijona tolarjev na relaciji proračun - zdravstvo - proračun - ZKZ - proračun
- zdravstvo brez predhodnega soglasja IS je pojasnil s potrebo nujne investicije v ZD Nazarje, 
ki je bila zaradi euforije glede plač v zdravstvu ogrožena
- nakup dveh novih reševalnih vozil z 10 %-nim sejemskim popustom in 5 %-nim skontom za 
takojšnje plačilo je bil glede na katastrofalno stanje dveh rešilcev možen le tisti trenutek z 
uporabo tistih sredstev, ki so se kasneje porabila za pravi namen
- trditev SDK, da vodstvo zavoda za posojanje denarja na odpoklic ni vedelo, ne drži
- firma Božič je za svoje storitve zaračunavala 7 % provizijo.
Stališče splošnega zdravstva je pojasnil njegov direktor, dr. Ivo But. SDK kontrolo so v zavodu 
zahtevali zaradi suma, daje zaključni račun za leto 1992 nepravilen. Zdravstvo je bilo najbolj 
oškodovano z nepravilno izračunanim poslovnim rezultatom in s tem, da je moralo junija letos 
nazaj zaposliti šest delavcev, ki so bili pri odcepitvi višek. Iz teh razlogov so se odločili za 
prekinitev pogodbe s firmo Božič, ki za sporazum predlaga takšne pogoje, ki za zdravstvo niso 
sprejemljivi.
V celotni razpravi, ki se je razvlekla krepko čez dve uri, je bilo slišati obilo podatkov in 
argumentov z ene in druge strani, ki so pojasnjevali potek dogodkov in njihovo ozadje. Več o 
vsej tej problematiki v prihodnji številki Savinjskih novic. IS je sprejel poročilo SDK in zadolžil 
svoja predstavnika v svetih zdravstvenih zavodov, da zagovarjata njegovo stališče, ter sprejel 
priporočilo, naj se spor med zavodi in podjetjem Božič reši po mirni poti.

Nadaljevanje je sledilo v ponedeljek, 20. sep
tembra. IS se je najprej seznanil z novim pred
logom skupine delegatov za rebalans 
proračuna, s katerim ne bi posegali na cestno 
področje, temveč bi vzeli skupaj le 3 milijone 
SIT (300.000 SIT družbeni pravobranilec + 
2.700.000 SIT sredstva za demografsko 
ogrožene). Ker pa je Vlada prejšnji teden pred
lagala renominacijo državnega proračuna, 
zaradi česar bodo občine dobile v povprečju 7 
% več denarja, bo 15 milijonov iz tega naslova 
šlo za KS, ostalo bo razporedil IS. če  bodo 
sredstva manjša od petnajstih milijonov, jih 
bodo v celoti dobile krajevne skupnosti, poleg 
teh pa še omenjene 3 milijone SIT. Za neraz
porejenih 5,4 milijona tolarjev iz prejšnje 
renominacije občinskega proračuna je KS 
Gornji Grad predlagala, da se ji dodeli 200.000 
SIT za sofinanciranje bio-ogrevanja, 500.000

Izvršni svet je nato razpravljal o (ne)upravičenosti ambulante v Solčavi in po razpravi sprejel 
stališče, da se morajo v Solčavi dokončno opredeliti o tem, ali želijo ambulanto ali pa le 
prostore, v katerih se nahaja. V nadaljevanju seje se je IS dotaknil tudi problematike glede 
prostorov ambulante v Lučah, ki jih, kot je znano, uporablja za zasebno zdravniško prakso dr. 
Anton Žunter. Pogodba o najemu prostorov je po tolmačenju na seji pravnoformalno neveljav
na, dokler nanjo ne da soglasja izvršni svet. Razprava seje vrtela predvsem o višini najemnine, 
ki bi morala zajemati tudi uporabnino za osnovna sredstva, in režimu obratovanja. Sklenjeno 
je bilo, da se popišejo in ocenijo osnovna sredstva v lučki ambulanti in se na osnovi pravilnika 
določi višina najemnine.

Dr. Peter Deleja želi koncesijo za opravljanje zasebne zobozdravniške prakse, ki bi jo izvajal 
v prostorih mozirske ambulante. Svet zobozdravstvenega zavoda na oddajo prostorov ne 
pristaja in zahteva, da pripravijo smernice o bodoči ureditvi zobozdravstva v dolini. Privatni 
praksi načelno nihče ne nasprotuje, vendar ne pod takšnimi pogoji. IS vloge za najem prostorov 
ni odobril.
Po dobrih šestih urah zasedanja je bila 43. seja Izvršnega sveta znova prekinjena in se bo 
nadaljevala v torek, 28. septembra ob 7. uri.

KF
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P O L I T I K A TURIZEM

DAN SKD V ZGORNJI 
SAVINJSKI DOLINI

Ocenjevanje 
turističnih krajev

O cestah, m ejnem  prehodu in kmetijstvu
V nedeljo, 19. septembra, je občinski odbor Slovenskih krščanskih demokratov v Lučah 
organiziral družabno srečanje članov in simpatizerjev stranke. Z ozirom na turobno jesensko 
vreme je bila prireditev v dvorani zadružnega doma.
Prisotne sta pozdravila predsednik OO SKD, mag. Ivo Glušič, in predsednik KS Luče, Jurij Funtek. 
Kot gostje so se srečanja udeležili: Igor Umek, minister za promet in zveze, Marjan Dvornik, državni 
sekretar za ceste, Ivan Obal, državni sekretar za kmetijstvo, Janko Deželak, direktor agencije za 
sanacijo bank, Jurij Malovrh, poslanec v državnem zboru in dr. Franc Zagožen, poslanec SLS v 
državnem zboru.
Prvi je izmed gostov spregovoril Ivan Obal, državni sekretar za kmetijstvo, in povedal, da je pred 
tem obiskal nekaj zgornjesavinjskih kmetij, kjer nikjer ni naletel na tarnanje, temveč na jasna 
vprašanja, ki zahtevajo jasne odgovore. Dejal je, da so ga kmetje spraševali tudi o tem, če ima 
kmetijstvo v Sloveniji perspektivo. Na Jo vprašanje je mogoče odgovoriti samo pozitivno. To 
potrjujejo tudi uspehi, ki jih je sedanje kmetijsko ministrstvo do sedaj doseglo: zaustavljen je uvoz 
cenene in nekvalitetne hrane, odkupna cena mleka je bila korigirana, v ministrstvu pa že pripravljajo 
predlog za novo korekcijo. Sedaj najbolj intenzivno delajo na projektu za odpravo posledic suše. 
Vlada je že podprla načrt pomoči, ki zajema sredstva za nakup krme pod ugodnimi pogoji, možnost 
najetja kreditov, odpis davkov in prispevkov, regresiranje nakupa semen. Po njegovem mnenju bi 
morali biti tisti, ki delajo v težjih pogojih, deležni tudi večje pomoči.
Mirko Zamernik iz Podvolovljeka, ki kandidira za delegata v občinski skupščini, je nato predstavil 
razmere v Lučah, ki niso rožnate. Predvsem jih otežuje slaba cestna povezava do Ljubnega, 
negativni pečat pa vsemu skupaj daje konflikt s predsednikom IS, Alfredom Božičem. Ljudje so 
razočarani, ker se tudi po obljubi Lojzeta Peterleta na cesti nič ne dela.
V imenu Ministrstva za promet in zveze je spregovoril državni sekretar za ceste, Marjan Dvornik. 
Pojasnil je situacijo v zvezi z gradnjo ljubenske obvoznice, ceste Ljubno - Luče in mejnega prehoda 
Pavličevo sedlo, o čemer poročamo v posebnem prispevku.
Janko Deželak, direktor državne agencije za sanacijo bank, je nato navedel nekaj splošnih usmeritev 
agencije, nakar je beseda nanesla na odnos med Slovensko ljudsko stranko in SKD. Marjan Dvornik 
je v zvezi s tem dejal, da je stranka SKD minuli teden še enkrat ponudila združitev SLS, vendar je 
bil odgovor ponovno negativen. Krščanske demokrate to čudi, saj je več kot jasno, da stranki merita 
na isto skupino volilcev. SKD bodo zato naročili javnomnenjsko raziskavo, ki naj pove, kaj si o 
(ne)združevanju misli članstvo. Če bi se stranki združili že decembra 1992, kot so predlagali, bi 
združena stranka v sedanji vladi imela 8 ali 9 ministrskih sedežev in bi lahko storila bistveno več. 
Dr. Franc Zagožen se je v svojem govoru najprej dotaknil razmer v dolini v zadnjih petdesetih letih, 
ko je bilo iz nje odpeljanih kar nekaj milijonov kubikov lesa. Za nameček je bila dolina pred tremi leti 
prizadeta s hudimi poplavami, katerih posledice še danes niso povsem sanirane. Dolina je tako 
ostala na repu razvojnih možnosti in je, kar je zelo zaskrbljujoče, zadnja v državi po številu študentov 
na 1.000 prebivalcev. Pa še tisti, kijih imamo, se zaradi nikakršnih zaposlitvenih možnosti praviloma 
odselijo.
O političnih razmerah v državi je dr. Zagožen pojasnil stališče SLS, da je potrebno narediti temeljit 
politični prelom, ki bo z oblasti odstranil tiste, ki so naplavina preteklosti. SLS želi novo večinsko 
koalicijo za temeljito družbeno preobrazbo, saj so v Sloveniji še vedno zelo močne sile, ki branijo 
svoj v enopartijskem sistemu pridobljen položaj. Obstaja nevarnost, da bo Slovenija s procesom 
privatizacije oropana na podoben način, kot je bila z nacionalizacijo. SLS meni, da je pri tej 
preobrazbi treba iti povsem do temeljev in ne površno, pri čemer se s stranko SKD razhajata. Sicer

pa niti ni nujno, da se 
stranki združita, temveč je 
dovolj primerna koalicija.

Marjan Dvornik je to 
mnenje kom entiral z 
ugotovitvijo, da pravih raz
logov za dve stranki ni in 
da drži opazka, "da je na 
slovenskem malo gnoja pa 
preveč petelinov".
Med prireditvijo, ki so jo s 
svojimi nastopi popestrili 
domači godci in moški ter 
dekliški pevski zbor, je bilo 
izpostavljeno tudi vprašanje 
(ne)udeležbe predstav
nikov mozirske občine na

, ,  _ . , nedavnem sestanku zZ leve: Ivan Obal, državni sekretar za kmetijstvo, dr. Franc Zagožen, poslanec .. .
SLS v državnem zboru, Janko Deželak, direktor Agencije za sanacijo bank, Mar/an” v s ' n)cl na  Pa v l|cevem  
Dvornik, državni sekretar za ceste, Jurij Malovrh, poslanec SKD v državnem zboru, sedlu.

Zanimivi so rezultati ocenjevanja turističnih 
krajev v Sloveniji, ki ga je preko truristične 
porote svojih bralcev letošnje poletje or
ganiziral in izvedel časnik DELO.
Delov Zlati list so s 6.281 glasovi drugič 
zapored osvojile čateške toplice, drugo mesto 
je pripadlo Atomskim toplicam (4.264 glasov), 
tretje pa Simonovemu zalivu (1.344 glasov). 
Poglejmo, kako so se v tem ocenjevanju 
odrezali zgornjesavinjski kraji: Luče so dobile 
20 glasov, Logarska dolina in Gornji Grad 16, 
Solčava 14, Ljubno 6 in Sp. Kraše 4 glasove. 
Da pa zadeve ne gre jemati preveč tragično, 
dodajmo ocene nekaterih - sicer mnogo bolj 
zvenečih krajev: Lipica 16, Maribor 13, Postoj
na 12, Ljubljana in Topolšica 11, Celje 6, 
Velenje in Škocjanske jame ter Braslovče 2, 
Žalec in Šempeter 1, itd.
Sistem ocenjevanja v turistični poroti Dela je 
tak, da dopušča ocenjevanje obiskovalcev 
krajev in samih prebivalcev, ki sicer lahko or
ganizirano pošiljajo kupone, je pa to po svoje 
tudi dokaz, da kraj živi s turizmom in mu ni 
vseeno, kakšna slika se o njem širi v javnosti.

KF

KONEC DOBER VSE 
DOBRO, MAR RES?

Glavna turistična sezona je za nami, in 
z njo tudi vse prireditve, ki naj bi v 
sklopu krajevnih prizadevanj bolj ali 
manj uspešno reševale čast in namen 
posam eznih  dog o dkov . Pravim o  
reševale, ne pa tudi rešile ob neizpod
b itnem  d e js tv u , da nivo tu ris tičn e  
ponudbe v naši dolini rapidno pada. 
Govorimo seveda o krajevnih praznovan
jih, ki bi, če so resnično tisto, za kar jih 
razglašam o, morala že zaradi kraja in 
njegovega ugleda navzven, da o dolini kot 
celoti ne govorimo, spremeniti odnos do 
gostov in obiskovalcev, katerih zaenkrat še 
ne manjka. Pa jih bo in to kmalu.
Prav gotovo ni namen izn ičevati truda 
prirediteljev, žal pa samo trud ni vedno dovolj. 
Čas in dinamika življenja pač zahtevata tudi na 
tem področju večjo raznolikost in barvitost 
kljub specifičnim zakonitostim kulture in et
nologije, iz katerih prireditelji črpajo tematiko 
svojih prikazov. Ponavljanje istih stvari iz leta 
v leto ljudi pusti ravnodušne in naveličane 
tako, da je pravzaprav višek pričakovanj v 
poskakovanju ob zvokih play backa, s katerim 
večina ansamblov vzdržuje svoj finančni 
status. Ampak to je stvar druge teme. Pri 
vsem tem ima prav gotovo posebno mesto 
kultura kot taka, saj se večina prireditev od
vija prav v kontekstu različnih razstav, 
p reds tav itev , o tvo ritev  in podobnih 
zanimivosti, ki pa skoraj po pravilu ostajajo 
skoraj same sebi namen. Pa še finančno se 
ne ob restu je jo , ker je n jihov namen 
spremljevalnega značaja osrednjim dogod
kom. Vsekakor je kultura na turističnih priredit-
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Tudi iznajdljivost rešuje čast prirediteljev in lajša potrebe obiskoval
cev.

vah nekakšno nujno zlo, brez katere ne gre. Še posebej ob dejstvu, 
da so kulturniki tisti, ki svoj del odgovornosti rešujejo relativno 
uspešno. Žalostno je, da je njihovo angažiranje namenjeno 
predvsem domačim obiskovalcem, katerim je njihovo ustvarjalno 
področje zaradi ozkega prostora bolj ali manj znano. Sklicevanje 
na kulturo naj pa tako ali tako ne moti, še sama kot da negira in 
zm anjšuje pomen svojega poslanstva. Svoje potrebe pač 
najlažje zadovoljimo ob porciji gostinske ponudbe in kozarčku. 
Izjeme, ki na vso radost tudi obstajajo, pač samo potrjujejo 
pravilo. Slej ko prej smo narod veseljakov in kot taki pač 
negiramo vse pozitivne elemente tradicionalnih prireditev,katere 
so letos v globalu komaj da zadovoljivo opravičile svoj obstoj in 
specifično raznolikost. Pošten, a kritičen odnos obiskovalcev bo 
prireditelje prisilil k Iskanju novih kvalitet in izvirnosti, s katerimi 
se kraji naše doline prav gotovo lahko pohvalijo. S tem bodo 
pridobili vsi, prireditelji, kraji in nenazadnje dolina kot celota. V 
kolikor različne turistične prireditve pomenijo droben kamenček 
v uspešno razvojno pot turizma Zgornje Savinjske doline?

Tekst Edi Mavrič 
Foto Sašo Bernardi
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Razstava Zavolovškovih akvarelov 
"SNEŽNA JAMA" v Velenju

V galeriji Kulturnega centra Ivan Napotnik v Velenju je bila v petek, 10. septembra, otvoritev razstave akvarelov 
akademskega slikarja Alojza Zavolovška iz Mozirja na skupno temo "Snežna jama".
Alojz Zavolovšek se je rodil pred 65-imi leti v Radmirju. Slikarstvo je študiral na Akademiji za likovno umetnost v Beogradu, 
kjer je leta 1956 pri prof. Marku Čelebonoviću tudi diplomiral. Član Društva slovenskih likovnih umetnikov je od 1959. leta 
dalje in od takrat sodeluje na društvenih razstavah. Kot likovni pedagog je delal v Slovenskih Konjicah in v Velenju, kjer 
je bil nato zadnjih osem let pred upokojitvijo leta 1983 kustos galerije v Kulturnem centru.
Otvoritev razstave akvarelov o Snežni jami se je pričela s kratko predstavitvijo jame s strani jamarjev kluba Črni galeb iz 
Prebolda. Čudoviti diapozitivi so prisotnim pričarali vso lepoto in edinstvenost te naravne znamenitosti pod vrhom Raduhe. 
Obiskovalci razstave so na ta način lahko bolje doumeli željo, ki je Alojza Zavolovška silila k delu ciklusa Snežna jama, ki 
še ni dokončno zaključen. Avtor sam je ob otvoritvi povedal, da je bil nad jamo tako očaran, da mu po prvem ogledu 
enostavno ni šla več iz njegovih misli. Kot je dejal, je jamo sprva slikal kot dejansko podobo, v nadaljevanju pa je začel 
dodajati vse več in več svojih pogledov in lastnega, umetniškega videnja tega bisera narave.
Milena Koren-Božiček, ki je razstavo postavila, je o njej zapisala: "Zavolovšek je bil vedno zagovornik klasičnega akvarela, 
vendar je v zadnjih delih postal popustljivejši. To ni popuščanje kriterijev reformiranega slikarja, temveč korak naprej. 
Redko prisotna figuralika je sedaj skoraj izključena. Postopno reduciranje predmetnosti je sedaj že na prehodu v 
abstrakcijo. Širokopoteznost in subjektiviziranje slikovnega polja se odraža v izbranem, racionalnem preoblikovanju. Slika 
je prostorsko neutesnjena, umeščena je le v subjektivne okvire 
slikovnega prostora. Ni prežeta s predmetnimi oblikami, temveč 
zgolj z barvnimi zamahi, stopnjevanimi s tonsko lestvico. Iden
tifikacija njegovih del je akcentiranje vzorčnih elementov, na 
katerih je slika grajena. Tu ne gre zgolj za rast prostorskih 
planov, temveč za bolj dvodimenzionalno sliko. To stopnjuje 
svetlobo, ki je dosežena z barvnimi odnosi."
Alojz Zavolovšek se je ob tej priložnosti zahvalil svoji družini za 
vsestransko pomoč pri umetniškem ustvarjanju, njegova hči 
Eva, gojenka Srednje glasbene šole v Velenju, pa je s svojim 
nastopom na klavirju program otvoritve prijetno popestrila in za 
odličen nastop požela iskren aplavz udeležencev otvoritve.
Srečko Meh, predsednik Izvršnega sveta SO Velenje, je Alojzu 
Zavolovšku izročil priznanje ob njegovem jubileju - 65-letnici' 
življenja in 10-letnici uspešnega likovnega ustvarjanja v pokoju.
Čestitkam se pridružujemo tudi v uredništvu Savinjskih novic.

KF Velik dan za Zavotovške.otvoritvi razstave je prisosotvovalo mnogo 
ljubiteljev umetnosti iz obeh občin
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ODRAZI NEKEGA 
ČASA

Da Je čas popotnik in mi drobne drobtinice v njem, ni nova 
ugotovitev, je pa na pragu novega tisočletja za majhen narod, kar 
mi nedvomno smo, mogoče na mestu razmišljati o poteh in 
vsebinskih kvalitetah ljudi, kateri so oblikovali naš življenjski 
prostor. Vsak narod, majhen še posebej, išče svojo prepoznav
nost v koreninah, iz katerih je mogla pognati recimo temu moder
na družba.
Raznolikost dežele in specifika posameznih pokrajin je s kulturno in 
arhitektonsko barvitostjo ustvarila enkraten biser, iz katerega se je 
črpala življenjska moč ljudi. Poudarek in pomen obnavljanja 
zgodovinsko umetnostnih spomenikov, kamor sodijo predvsem 
cerkve in ostali objekti sakralnega značaja, je nedvomno dokaz, s 
katerim družba kot taka pozitivno tretira zgodovinski razvoj in razmere 
nekega časa in ljudi v njem.
Ob tem pa smo na žalost pozabili na obstoj in očuvanje ljudske 
arhitekture, namenoma zapisano nekoliko v presežniku, ki je v svojem 
času pomenila vir in način preživetja. Povsem lokalno gledano, teče 
beseda o mlinih, žagah, kaščah in ostalih stavbah, katere smo kot 
posamezniki in družba prepustili žalostni usodi propadanja. Seveda 
so tudi izjeme, vendar tako redke, da jih ne moremo šteti za or
ganizirano akcijo preprečevanja propadanja. Pa bi se kazalo zavedati, 
da so prav zgoraj naštete izvirnosti ljudske arhitekture pomenile še ne 
tako davno v preteklosti za predvsem kmečko populacijo življenjsko 
odvisnost preživetja. Mlini so že tak primer. Dandanašnji žalostno 
propadajo in vprašanje je, če bo rod za nami še vedel, kje in na kakšen 
način so njihovi pradedje pridobivali moko. Osnovni vir preživetja. 
Sploh ni namen za žalostno stanje obsojati bivših in še manj Sedanjih 
lastnikov, v kolikor jih posamezni primeri propadanja sploh še imajo, 
ampak opozoriti na licemerski odnos družbe in njenih dejavnikov, 
kateri bi vendarle morali spoznati, da so in je osnova njihovega obstoja 
kulturna, moralna in etična dolžnost do preteklosti in trdega boja za

vsakdanji kruh, s 
katerim  so
povezana. Nav
sezadnje je
propad ljudske 
arh itekture in 
v s a k r š n o  
opravičevanje na 
r a č u n  
p o m a n j k a n j a  
virov (finančnih) 
negiranje obstoja 
nas samih. Pa se 
tega v dovolj 
velik i meri 
zavedamo?

Edi Mavrič 
Foto: S. Bernardi

Stalna zbirka na Rečici
V prostorih Osnovne šole Rečica ob Savinji so v petek, 10. septembra 
odprli stalno razstavo del Janka in Antona Dolenca, Jožefa Muhoviča, 
Jožeta Punčuha, Gorana Horvata, Jurija Repenška, Alojza 
Zavolovška, Terezije Bastelj, Vladimirja Parežnika in Milice Zupan. 
Gre torej za zgornjesavinjske likovnike, ki so doslej razstavljali svoja 
dela ob tradicionalni turistični prireditvi Od lipe do prangerja. Vsak od 
njih je stalni zbirki podaril eno svojih del, ki bodo tako bogatila prostor 
ne samo večnamenske dvorane v osnovni šoli temveč tudi kraja in 
doline. Razstava je bila tega dne odprta s priložnostno slovesnostjo, 
na kateri je govoril prof. Anton Venek, ravnatelj Osnovne šole Mozirje, 
s kulturnim programom pa so jo obogatili prevci otroškega pevskega 
zbora z Rečice in gojenci nazarske glasbene šole.
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P ilje tam, da našel 6i človeka.
9jpubrano 6ilje v  prsih zemlje jok, 

z  višav drobovja zlila se je  reka, 
hudiču prošnje nosi kletve stok,

Polje njiv in vzdih žanjic za ja to  ptic, 
nad oßronki zevajočih nedokončanih del 
si je  prepletal pajek.žrtev dnevne 6ede 

izpod zmaličenih podoh in smeha grabljic.
Za zadnjo košnjo pred podobo sklede 

iz katere zajema okorelih rok.
Brezvoljno, le udarec žlice 

lesene naznanja in kopica otrok, 
lačnih v  raševino odetih slutnjo zmede.
Strah hlipajoč, in Pog strmi s police.

Pod oboke stoletne in hišni prag, 
na streho slame ržene hlepi beraštvo.

O leščerba hlapov izpitih bolečin!
Prekleti sveti Zadnja kaplja o sveti vrag 

mu je  spolzela v nič. Zdaj pije pelin, 
sirota seljaka z  gnusom podoba obdana.

Kje je lepota nje z  trebuhom napetim?
Za pečjo preplašena vseh grehov skesana, 

brez spanja duše osramočen opomin.
Mrtvaška milost ne mudi blagora stretim.

Zazrt v  plodove protislovja čas 
iz perspektiv razlit motiv zavdaja 
in vrača žetev mu sejanje v  obraz.

Zlom vase brez človeka moč poraja.

Edi Mavrič

NOVA STARA KAPELA
V nedeljo, 12. septembra, so na Rečici ob Savinji štirje duhovniki s slovesno 
mašo blagoslovili novo kapelo, Id sojo posvetili žalostni materi božji. 
Kapelica v osrčju enega najlepših slovenskih krajev je na blagoslovljeni 
zemlji stala že pred leti, podrli so jo Nemci v letu 1943. Obstaja pripoved o 
čudežni rešitvi Marijinega kipa. Danes ta kip krasi drugo kapelo v bližini 
Rečice. Tako so se Rečičani, 
predvsem pa Franc Matjaž, 
pobudnik in organizator 
izgradnje kapelice, odločili, 
da bodo natančno posneli 
kip, ki je pred pol stoletja še 
krasil nekdanjo kapelo. Od
litek je  pripravil Velenjčan 
Naglar, kip pa je poslikala 
Lizika Kosmač. Pri 
nedeljskem blagoslovu so 
sodelovali vsi, ki se na 
Rečici ukvarjajo s kulturo, 
slovesnega obreda pa se je 
udeležilo tudi veliko 
domačinov.

KF JP



I Z  K R A J E V N I H  S K U P N O S T I

Hotel v Logarski 
dolini že raste

Na mestu, kjer je nekdaj stal Planinski dom, raste danes nov, zasebni 
hotel, ki naj bi bil pod streho do 1. decembra letos.
Gradnja objekta, v katerem bo poleg 35-ih dvoposteljnih sob in drugih 
potrebnih prostorov tudi bazen, se je sicer pričela z zamudo, ker je 
bilo treba v nasprotju s prvotnim načrtom podreti stari dom s temelji 
vred. Vendar dela, katerih izvajalec je podjetje Vegrad iz Velenja, 
sedaj potekajo tekoče in ob normalnih vremenskih razmerah pred
videni rok za dokončanje ne bi smel biti ogrožen.
Da bo objekt bistveno izboljšal raven turistične ponudbe "alpskega 
bisera", kot pravijo Logarski dolini, ni potrebno znova poudarjati. Pa

tudi za obdobje 
pred tem se v 
Logarski resno 
p r i p r a v l j a j o .  
Smučišče v 
kampu in 
urejene proge za 
smučarski tek 
bodo že letošnjo 
zimo, če bo le-ta 
bolj "normalna", 
vabile zimske 
rekreacije željne 
turiste od blizu in 
daleč.

KF 
Foto: JP

Javna razsvetljava v 
Mozirju

Minule dni je  bila v Mozirju zaključena postavitev javne 
razsvetljave na relaciji cerkev-Podvrh 1, ki so jo  v sodelovanju 
realizirali gradbeni odbor KS, Javno podjetje Komunala in 
izvajalec del Elektro Vitanc. Nova pridobitev v kraju je  ugledala 
luč sveta tudi zaradi lastne udeležbe in požrtvovalnosti 
krajanov samih. Vrednost investicije je  znašala 3 milijone 
tolarjev.

\______ ORGANIZACIJE

Ob 30. letnici Društva za pomoč duševno prizadetim Slovenije 
VABITA

Društvo za pomoč duševno prizadetim občine Mozirje in 
Varstveno delovni center Mozirje na dan odprtih vrat 
Varstveno delovnega centra.
Predstavitev dejavnosti društva ter Varstveno delovnega 
centra bo dne, 2.10.1993 ob 10.00 uri v prostorih Varstveno 
delovnega centra v Mozirju. Po predstavitvi bo čas za ogled 
centra, ter pogovor z varovanci, njihovimi starši in člani 
društva.
Nato srečanje še posebej vabimo vse, ki ste s svojim prispev
kom kakorkoli pripomogli k lepšemu življenju naših varovan
cev.

OBVESTILO
Krajane Krajevne skupnosti Gornji Grad, 
Bočna in Nova Štifta in vse ostale občane 

obveščamo, daje Krajevni urad Gornji 
Grad preseljen v nove prostore - v Prosvet

ni dom - 2. nadstropje desno.
SEKRETARIATZA 

NOTRANJE ZADEVE

RAZSTAVA 
PLANINSTVA V CELJU

V  M u zeju  za  n ovejšo  zgodovino  v C elju  so ob  s to le tn ic i u stanovitve  
S avin jske podru žn ice S lovenskega p la n in sk eg a  dru štva  p rip ra v ili razstavo , 
k i pon azarja  p o t p lan in ske dru štven e o rgan izacije  sk o zi ča s  o d  ustanovitve  
do danes. N a  og led  so zan im ive listine, n a črti zgra jen ih  p lan in sk ih  p o s
tojank, slikovn o g rad ivo  in  oprem a n e k o č  in  dan es. P osebn o  p ozorn ost so  
razstavlja lc i p o sve tili gorskem u  reševan ju  in  a lp in izm u . D elo  so  uspešno  
opravili strokovn jak i m uzeja ob  sodelovan ju  p lan in cev.

Posebno pozornost zasluži katalog, ki gaje  ob tej priliki izdal Muzej novejše 
zgodovine v Celju. Že sam naslov ’'Nazaj v planinski raj" pove vsebino, ki 
je pestra in je prvi, tako skupen pregled dogajanja v planinski organizaciji 
celjskega območja.
Čeprav je zibelka Savinjske podružnice stekla v Mozirju, se je  pozneje, leta 
1927, prenesla vsa društvena dejavnost v Celje. Vendar pa je nujno poudariti 
pri vsem zgodovinskem pogledu, da so prav naši kraji in ljudje bili prvi stebri 
porajajoče se planinske in povsem slovenske organizacije na tem delu naše 
domovine. To ni naključje, saj je naš hribovski svet v drugi polovici 
prejšnjega stoletja vse bolj postajal središče nemško- nacionalnih krogov, ki 
so nameravali doseči v tem predelu tedanje Štajerske svoje prevladje. To pa 
bi pomenilo ponemčenje najlepšega dela naše domovine in prav temu so se 
uprli ljudje Kocbekovega kova in še mnogi vidni slovenski narodni možje v 
dolini in širšem predelu tedanje Spodnještajerske.

V katalogu so avtorji Darja Milovanovič, Aleksander Videčnik, Branko 
Goropevšek, Andreja Rihter, Marija Počivavšek, Emil Lajh, Bronislava 
Gologranc-Zakonjšek, Zoran Tratnik in Dušan Gradišnik opisali obilico, 
doslej še neobjavljenih dogajanj, skratka, katalog je neke vrste mala 
zgodovina Savinjske podružnice SPD na celjskem območju, z velikim 
poudarkom na naše kraje, kjer se je pač odvijalo vse najpomembnejše, 
posebno še v prvih treh desetletjih delovanja podružnice.

AV

Strelci so se pomerili
V nedeljo, 19. septembra, so se na strelišču v Mozirju pomerili 
strelci v tekmovanju z malokalibrsko puško. Štirinajst udeležencev 
tekmovanja je streljalo v ležečem poločaju 20 + 5 strelov. Med 
vsemi je bil tokrat najboljši Pavel Petrin iz Mozirja s 168 krogi, 
drugo mesto je  pripadlo Petru Brložniku iz Mozirja s 155 krogi, 
tretje mesto pa je osvojil Ciril Kolar iz Bočne s 149 krogi. Prvi trije 
so prejeli diplome in medalje. Sojenje je na tem tekmovanju uspešno 
vršil strelski sodnik Drago Poličnik.
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V lovu na 
najtežjo ribo

Ribiška družina Mozirje je  v soboto, 18. 
septembra, v domačem ribniku v 
Savinjskem gaju organizirala tekmovanje 
v lovu s plovcem na najtežjo ribo. 
Tekmovanja, na katerem so bile dovol
jene vse vabe, razen kostnih črvov, se je  
udeležilo 26 ribičev iz RD Mozirje in RD 
Ljubno. Z  ribolovom so pričeli ob 8. uri, 
vse do 11. ure, ko so končali, pa jih je  
motilo neprijazno, deževno vreme. 
Ribiška sreča je  bila naklonjena desetim 
tekmovalcem, ki so skupaj ulovili 8.620' 
gramov rib: 4 krape, 5 babušk in eno 
rdečeperko. Prvo mesto je  pripadlo  
Janezu Podkrižniku za 1.550 gramskega 
krapa, drugo mesto je  osvojil Boris 
Hohnjec s 1500 gramskim krapom, tretje 
pa Jože Ivanuša, čigar krap je  tehtal 1.050 
gramov. Vsi trije so  prejeli diplome in 
"tekoče" nagrade. In glej ga, zlomka, ob 
koncu tekm ovanja je  tudi deževati 
prenehalo! Dokaz več, da so ribiči usodno 
povezani z  vodo. Dober prijem jim želimo 
tudi v bodoče.

KF

Aha, pa si moj!

SPOMENIK 
FRISCHAUFU 
IN KOCBEKU

Milan Kučan med nagovorom ob spomeniku

Celjski planinci so v soboto, 11. septembra, ob 
svojem domu v Logarski dolini obeležili 100-let- 
nico planinstva na Slovenskem, obenem pa tudi 
enako obletnico Savinjske podružnice 
Slovenskega planinskega društva, ene od dveh 
njegovih utemeljiteljic. Dediči te podružnice so 
seveda planinska društva v vsej Savinjski in 
Šaleški dolinL
Ob tej priliki je predsednik države, Milan Kučan, 
odkril spomenik "dr. Johanessu Frischaufu, 
profesorju matematike v Gradcu, humanistu, 
raziskovalcu naših planin, zlasti Savinjskih, 
častnemu članu Slovenskega, Hrvatskega in 
Primorskega planinskega društva, častnemu članu Savinjske podružnice SPD in častnemu občanu 
takratnih občin Jezersko, Ljubno, Luče in Solčava; in Franu Kocbeku, nadučitelju iz Gornjega 
Grada, ustanovitelju Savinjske podružnice, kiji je načeloval celih 34 let, častnemu članu SPD in 
Savinjske podružnice ter planinskemu pisatelju," kot je v svojem tehtnem govoru poudaril častni 
predsednik PD Celje, Dušan Gradišnik. Slovesnosti so se udeležili tudi sorodniki obeh velikih 
mož, predsednik PZS, Andrej Brvar, zbrane je v imenu Avstrijskega planinskega društva iz 
Gradca pozdravil dr. Otokar Blaschek, spomenik pa je delo akademskega kiparja Franca Purga. 
To je torej ob spomeniku dr. Juliusu Kugyju v Trenti, spomeniku štirim srčnim možem v Bohinju 
in spomeniku Jakobu Aljažu pri Dovjem četrti spomenik pomembnim možem iz zgodovine 
slovenskega planinstva. Malo pozno seje to zgodilo, res pa je, da sta bila oba moža malo odrinjena 
ob rob drugim raziskovalcem in osvajalcem slovenskih planin. To je posredno potrdil predsednik 
Milan Kučan, kije v svojem nagovoru med drugim dejal: "S tem morda nezavedno popravljamo 
eno od tistih krivic, ki jih Slovenci tako radi, ne da bi to vselej tudi hoteli, povzročamo drug 
drugemu. To je  spomenik mnogim tisočem planincev, ki so se zavzemali za iste vrednote, ki sta 
jih skušala s svojim delom in življenjem in osebnim vzorom pokazati oba moža."
V nadaljevanju je Milan Kučan med drugim še dejal: "Njuna zasluga je, da so planine ostale 
svobodne, upam, daje slovenstvo teh planin zdaj dokončno zavarovano. Tudi dr. Frischauf je 
želel, da bi bile dom miru, naj torej ostanejo tak dom. Pustila sta nam sporočilo, da gore pripadajo 
vsem ljudem ne glede na narod, vero in politiko, ne glede na premoženjski in socialni položaj, 
ne glede na status v družbi. Naučila sta nas, da smo naravi in goram nekaj dolžni, dolžni tudi 
zanamcem, da je ne bomo bolj poškodovali, kot smo jo sprejeli. Čestitka vsem, ki so spočeli 
plemenito idejo in jo uresničili, da spomenik stoji na lepem kosu slovenske zemlje, še 
zavarovanem pred svinjarijo, v čast ljudem in v spodbudo novim rodovom Slovencev, da bodo 
znali ljubiti svoje gore." V kulturnem sporedu so nastopili solčavski osnovnošolci, oktet 
Studenček in citrar Karli Gradišnik, predsednik države pa seje po slovesnosti preko Okrešlja in 
Ledin odpravil do Jezerskega.

Regijsko gasilsko tekmovanje na Venišu
V soboto, 25. septembra 1993 bo na Venišu pri Lačji 
vasi regijsko pionirsko in mladinsko tekmovanje s 

pričetkom ob 8. uri. Organizator tekmovanja, Občinska 
gasilska zveza Mozirje, vabi vse svoje člane in ostale 
simpatizerje k ogledu zanimivega tekmovanja, kjer bo 

gasilski podmladek pokazal vso svoje znanje in 
usposobljenost. Pridite, druženje z gasilci je vedno 

prijetno!

Za konec pa tole. Prijetna slovesnost je vsaj pri domačinih 
pustila trpek občutek. Sredi Logarske je izzvenela čisto 
"celjsko", kot da ni bila tam, kjer je resnično bila, kot da so 
vse zasluge samo celjske. Udeležencev ni bilo veliko, 
domačinov le za vzorec, še ti so bili prizadeti, užaljeni; tisti, 
ki že mnoga desetletja zahajajo v planine, tisti mladi, ki so 
danes napredek doline vzeli v svoje roke. Navsezadnje so 
prav solčavski vodniki vodili oba moža po še neokrnjenih 
Savinjskih gorah, spomenik stoji v osrčju doline in celjski 
planinci bi jih lahko vsaj povabili k sodelovanju v pripravah 
in gradnji spomenika. Morda je to "začutil" tudi predsednik 
države,ki jev  svojem nagovoru na koncu dejal: "Najznjim 
živijo skladno in lepo domačini, ki so več kot drugi zaslužni, 
da je Logarska dolina takšna kot je."

JP

H



1. septembra 1993 smo se člani Društva upokojencev Mozirje podali v objem 
vršacov Visokih Tur.
Pot nas je vodila preko Gorenjske, skozi 
Karavanški predor proti najvišjemu vrhu 
avstrijskih gora - Grossglockneija (3798m). 
Precejšen del poti nas je spremljala reka 
Drava, katere moč spreminjajo v električno 
energijo. Dolina se je sicer ožila in nudila 
nam je presenečanja. Kaj vse zmore človeška 
sposobnost! Voda priteka z visokih gora 
precej naravnost na turbino; zvečer se vrača, 
da bo lahko čez dan spet pokazala namen teh 
dolgih širokih cevi.
Prehitro je drvel avtobus cilju nasproti in 
težko je bilo vse opaziti. Z ene strani nas je 
pozdravljal mogočen slap, na drugi strani 
nismo mogli verjeti očem, kako drzno je 
speljana železniška proga visoko nad dolino. 
V duhu smo si predstavljali mogočneže še v 
dobro okrašenih gradovih na precejšnji 
višini. Kam vse je segala oblast nekdanjih 
Habsburžanov! S strmega pobočja nas je 
pozdravljal grad, kjer seje plemič pokoraval 
za svoj zločin. Dolina, po kateri smo se 
vozili, je  obljudena. Čedne hiše, okrašene s 
cvetjem, lesene utice na travnikih, kamor 
spravljajo kmetje krmo, nam pripovedujejo, 
daje tu razvit turizem. Da ni ljudstvo pobeg

nilo v bližino mest, je  poskrbela oblast: 
oprostitev taks, manjši davki, pomoč 
veleposestnika iz okolice Dunaja. Vse je v 
privatnih rokah.
Na videz pohleven potok je znal tudi 
pokazati svojo moč. Tako je malo vasico 
zasul s kamenjem, le strehe večjih hiš in 
cerkveni zvonik so gledali delo razbesnele 
vode. S pomočjo vojske in drugih je kmalu 
nastala še lepša vasica. Pri kraju Heiligenblut 
smo krenili na široko alpsko cesto, ki je nas 
približala Grossglocknerju. Na vrhu nas je 
pozdravil kip cesarja Franca Jožefa v nepos
redni bližini hotela (2369 m). Grossglockner 
nas je pozdravljal zavit v meglo in rahel 
dežni sneg nam je ohlajal razgreta čela. Pod 
nami se je v veličini razkazoval ledenik 
Pasterza, kamor vodi posebna železnica. 
Debelušni svizci so nas pozdravljali in prav 
radi si jemali naše sladkarije.
Nehote mora človek priznati moč in sposob
nost človeškega razuma (v višini 2550 m 
zgrajene prodajalne, restavracije, hotel). 
Prehitro je potekel čas in že smo se morali 
posloviti od teh vršacov. Na zelo strmih 
pobočjih so se pasle krave. Na strmem bregu

nas je pozdravila kapela (nadmorska višina 
2428 m), zgrajena v spomin na vse tiste 
delavce, ki so se pri gradnji te visoke alpske 
ceste smrtno ponesrečili. V Heiligenblutu 
smo se ustavili. Ogledali smo si cerkev, 
zgrajeno v gotskem slogu, v kateri so hran
jene kaplje krvi, prinešene iz daljnega 
vzhoda.
Na pokopališču smo listali po kovinski 
knjigi, v kateri so imena ponesrečencev s 
tega področja in našli celo ime nekega 
Mariborčana.
Povratek po dolini je  hitro minil. Z bežnim 
pogledom smo se poslavljali od mogočnih 
slapov, še bolj drzno speljanih vodovodnih 
cevi, ošabnih gradov, prelepih kmečkih 
domov, ozaljšanih z rožami, od skromnih 
lesenih kočk sredi zelenih travnikov, pa na 
viadukte, preko katerih hiti vlak na vzhod in 
že smo prišli skozi karavanški predor v 
Slovenijo. Oddahnili smo se. Zopet smo v 
svoji domovini, je tudi zelo lepa. Zaključek 
tega resnično lepega izleta je bil na Brezjah. 
M islim , da se lahko v imenu vseh 
udeležencev prisrčno zahvalim organizator
jem tega izleta.

Udeleženka izleta

mmWMs. .........................Mmm.. mmmmm
NARODOPISJE

Piše. Aleksander Videčnik

Iz Orožnovih zapisov
L V T E R A N S T V O  I N  G O R N J I G R A D
Iz zgodovine nam je znano, kakšno skrb je povzročilo luteranstvo katoliški cerkvi. Tudi na Slovenskem je bilo 
tako!
V poročilu Wolfa Schranza, škofu Petru Seebachu(1558 -1570) je bilo zapisano, da od cesarja zahtevana 
inšpekcija za ugotavljanje luteranstva, v Gornjem Gradu ni našla nič spornega. Piše, da luteranstva v 
gornjegrajski župniji ni zaznati, to verjetno tudi zaradi tega, ker so tamošnji duhovniki bili neposredno v službi 
škofa in torej ni bilo med njimi takih, ki bi reformatorstvo podpirali.

V času cerkvenih pretresov na Kranjskem, tod je bilo reformatorstvo dokaj uspešno, je knezoškof Ivan Tavčar (okoli 1581), prenesel 
sedež ljubljanske škofije v Gornji Grad. To dejstvo je sicer manj znano, je pa pomembno za razvoj Gornjega Grada in doline na sploh. 
Kot smemo sklepati iz zapisov, tudi v Gornjem Gradu ni bilo vse tako enostavno in lahko. Tako je knezoškof Krištof Räuber zaprosil 
papeža za pomoč pri pomiritvi podanikov, ki so včasih segali tudi po orožju. Najhuje je bilo pod knezoškofom Tomažem, ki je s trdo roko 
uveljavljal cerkvena pravila in načela. Zato je papež Aleksander VI. leta 1495 postavil posebnega komisarja, ki naj bi zagotovil mir in 
red. Taje posredoval med škofijsko gosposko in podaniki, podporo pa mu je nudil tudi cesar Ferdinand. Baje so tedaj uspeli poravnati 
spore na miren način.
Podobno stanje ljudske nejevolje se je pojavilo spet za vladavine knezoškofa Tomaža Hrena v letih od 1603 do 1607. Kot glavna 
prekucuha omenjajo zapisi Jakoba Tlakerja iz Šentjanža in Luko Zaleznika iz župnije Ljubno. Kot sestavljalca njunih pisnih zahtev 
omenjajo Hansa Huberja iz Celja. Upor je bil vsebinsko naravnan proti davkom, tlaki in dajatvam v naravi. Vendar je v času kuge prišlo 
do pravega upora, ker je škof prepovedal pokopavanje kmetov na "božji njivi" (pokopališču), ki je bilo tedaj znotraj graščinskega zidu. 
Pokope so zatorej opravljali na pokopališču pri sv. Magdaleni. Kmečki kolovodje so hitro našli novico, ki je hudo podžgala ljudi, namreč, 
da to pokopališče sploh ni blagoslovljeno, kar pa bi po njihovem, lahko storil le škof ob navzočnosti še 12  kardinalov in samega patriarha 
... Neuki ljudje so takim vestem nasedali in se uprli. Prišlo je celo do procesa, ki gaje vodila posvetna gosposka, na njem pa je delegat 
papeža pritrjeval zahtevi kmetov, predstavnik cesarja pa je ostal na strani škofa. Celo tako daleč je prišlo, da je moral 20.9.1607 priti v



NARODOPISJE ZGODOVINA

Gornji Grad papežev nunci Johann Bapt. Savogus, ki je o 
sporu dokončno odločil dne 23.9.1607. Tu pravzaprav še ne 
gre za občeznane kmečke upore. Ti so se pojavili tudi na 
območju gornjegrajske gosposke v maju leta 1635, ko so se 
oborožene množice zbrale pred graščino in grozile z napadom 
in ropanjem, kot so to storili tedaj njihovi vrstniki v gradovih 
Rudenek in Vrbovec. Po prepričanju zapisovalca, do naj
hujšega v Gornjem Gradu vendarle ni prišlo.

Kot navaja Orožen, ni o kužnih letih v župnijskih knjigah nič 
zapisanega, vendar pa je nekaj podatkov našel v arhivu 
ljubljanske škofije. V nekem poročilu za kresijo v Celju je 
zapisano, da so 26. oktobra 1646 zboleli ljudje v hiši 
gornjegrajskega pleskarja, to dve dekli in en hlapec. V poročilu 
so navedeni tudi karantenski ukrepi, ki so jih krajevne oblasti 
zapovedale. Med te sodi osamatev tistih, ki so v hiši pleskarja 
občevali. Najden pa je seznam umrlih za kugo v letu 1646, gre 
za gornjegrajske farane: Peter Steidler, Ahac Sinat, Luka 
Pogorelčnik, Tomaž v Brezovju, Jakob Rifel, Sebastijan in 
Matija Podbrežnik, Matija Černiček, Primož Zavolovšek, 
Valentin Čertveženik, Simon Sluga in Jurij Gerčnik. Ob tem naj 
opomnimo, da so ta imena in priimke pisali ponavadi tujci, zato 
je kaj lahko, da so katera med njimi napak napisana. Vsekakor 
pa nekatere izmed navedenih priimkov najdemo še danes.

ZGODOVINA
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Zgodovinski arhiv v Celju ima poleg navedene listine še potrditev trških 
pravic za Ljubno, škofa Ferdinanda iz leta 1704, ki pa navaja vse 

svoboščine in pravice posamično. (ZAC - Zbirka listin, inv. številka 60)

Ljubenske trške 
pravice

Naj ponovimo že objavljena poglavja ljubenske zgodovine. 
Kraj se prvič omenja leta 1247, ko so gornjegrajski benedik
tinci kot zemljiški gospodje tu uredili svoj ministerial (uprav
no območje). Pozneje je Ljubno pripadlo pod gosposko 
ljubljanskih škofov, ki so za gornjegrajskimi opati potrjevali 
trške pravice. Tedaj je bilo običajno, daje vsak vladar oziroma 
zemljiški gospod znova potrdil že pridobljene pravice, torej 
tudi trške. Očitno je, da so Ljubenci že pod gornjegrajsko 
gosposko pridobili trške pravice, saj obstoja listina cesarja 
Friderika III. iz leta 1470, ko je potrdil, od benediktincev 
dane, trške pravice trgu Ljubno. Nekateri pisci trdijo, da je 
prve trške pravice Ljubno pridobilo leta 1459.
Trške pravice so bile v pravem pomenu ekonomska 
kategorija, saj so dovoljevale trženje v nekem kraju, to pa je 
pomenilo dohodek krajanom. Poleg tega so običajno hkrati 
pridobili določene sodne in upravne pristojnosti v imenu 
zemljiške gosposke. Krajani so volili izmed svoje srede "sod
nika", kije potem v sosvetu upravljal v trgu, vse do leta 1849, 
koje bil prvič izvoljen na čelo kraja "župan". Na Ljubnem bi 
naj to bil Martin Ferder, nekateri zapisovalci pišejo o Martinu 
Ferber-ju. Župani so bili tedaj že na čelu širših skupnosti, 
imenovanih občina.
V Zgodovinskem arhivu v Celju imajo nekatere od listin, s 
katerimi so podeljevali trgu Ljubno ljubljanski škofje trške 
pravice. Med njimi je tudi listina, ki jo je podpisal ljubljanski 
knezoškof Sigmund Felix grof pl. Schrattenbach leta 1735. 
Ker naši bralci podobne listine še niso videli, je prav, da jo 
objavimo, seveda pa tudi njen prevod.
"Mi, Sigmund Felix, po milosti božji in svetega Rimskega 
cesarstva, knez stolnice ljubljanske, grof pl. Schrattenbach, 
potrjujemo s to listino, v našem in imenu naših naslednikov v 
škofiji Ljubljanski, na temelju od nam zvestih podanikov, 
sodnika, tržanov in občestva našega trga Ljubno, ki so nam v 
vsej svoji ponižnosti poslali prošnjo, da jim  potrdimo njihove 
stare pravice in pravičnosti, ki so jim bile priznane že od 
pokojnega prvega opata, benediktinskega samostana v 
Gornjem Gradu, pozneje pa tudi od naših prednikov, 
Ljubljanskih škofov potrjene.
S tem pismom o trških svoboščinah se te, v milosti, spet 
potrdijo v pričakovanju nam izkazane zvestobe in poslušnosti 
in to v obsegu kot so bile v trgu Ljubno že doslej uveljavljene. 
Tako jih tudi v bodoče uživajte!
Pod to listino smo se osebno podpisali in dodali naš knežji 
pečat, oboje kot potrditev zapisanega.
To se je zgodilo v naši knežji rezidenci v Gornjem Gradu, 
na dan 29. (ponedeljek) julija 1735. leta 
Sigmund Felix (lastnoročni podpis)"
Pričujoča listina je gotovo ena zadnjih tovrstnih, saj so kas
neje reforme Marije Terezije in še bolj, Jožefa II, zelo omejile 
oblast zemljiškim gospostvom.

A. Videčnik
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SOVJE
GNEZDO
Pri Lukovih v 
Primožu pri Ljub
nem že nekaj let v 
skednju gnezdijo 
sove. Tako je bilo 
tudi letos.
Domači prav lepo 
skrbijo za mlade 
sove, saj so sove 
koristne živali.

IPP

Horuk na Triglav
Tam nekje konec avgusta je  bil, ko se se planinci z Rečice 
odpravili na dvodnevni izlet na Triglav. No, ne le Rečičani. 
B ili so planinci od M ozirja do Ljubnega, Radmirci, planinci 
z Lepe Njive in iz Slovenj Gradca. K ar 23 se jih  je  nabralo 
skupaj.
Smer, ki so jo  ubrali, so rečički planinci prvič prehodili. Iz 
Kota, preko Staničeve koče, Kredarice, vrh Triglava so os
vo jili že p rv i dan. Na vrhu je  "muke planinskega krsta" 
preživelo 13 planincev, ki so se p rv ič  zazrli v daljavo z najvišje 
točke v Sloveniji. Zraven je  b il tudi Dare s svojo glasbo, tako 
da verjamemo, da je  b il planinski krst naporen. Planinci so 
prespali na Kredarici, večer se je  prevesil v noč, ta pa v jutro, 
ko so p lan inc i preko Planike, Doliča, Italijanske poti 
zapuščali Triglav in se spustili v Trento. Tudi preko doline 
Zadnjice so šli, na koncu poti jih  je  blagoslovil dež in tako še 
potrdil planinski krst.
Tako so planinci prispevali svoj delež k letošnji okrogli 
planinski obletnici. Rečički p lan inc i so se na Trig lav  
odpravljali dolga tr i leta, letos pa so se po turi na Peco in 
zimskem pohodu na Raduho, odločili še za Triglav. Vseskozi 
jih  po poti spremlja isti šofer.
Žuljev, pravijo planinci, nismo prešteli. N i bilo vredno, saj so 
že prv i dan hodili 10 ur. Ampak menda je  bilo lepo in super. 
Tisti, ki na slovenskem očaku še nismo bili, jim  kar zavidamo.

uu

Sovje gnezdo

Srečanje koroških 
planincev na Grohotu

Kot se za tovrstno srečanje spodobi: krst Boruta Peršotja, načelnika 
mladinske komisije pri PZS; Foto: C. Sem

URA V SKALI
Včasih preprosti ljudje niso imeli ur in so se ravnali po soncu, 
ko so ocenjevali, koliko je ura. Tako so v Logarski dolini gledali 
vedno v Strevčevo peč in iz sence na določenem mestu velike 
skale ugotavljali dnevni čas. Tako pripoveduje naš zanimivi 
sogovornik Peter Plesnik iz Logarske doline. Tako je tisti del 
skale opoldne bil popolnoma od sonca obsijan, tam pri belem 
risu v skali je senca pokazala čas okoli desete ure in tako dalje. 
Vsekakor so stari ljudje trdili, da je ta velika naravna sončna 
ura dolga stoletja dokaj natančno prikazovala čas in baje je 
tako še danes, le poznati je treba zakonitosti sonca in sence 
na Strevčevi skali, pravi Peter Plesnik.

A. Videčnik

Z DOBRO VOLJO SE 
ZMORE VSE

Posnetek z akcije, ki je sicer že zaključena: na Dobrovljah so 
pri napeljevanju telefonskih linij našli dovolj humorja in dobre 
volje ter takole "zaorali" v ledino.



S P O R T

Uspešen začetek 
nogometašev Ljubnega

V medobčinski nogometni ligi so igralci Ljub
nega nadvse uspešno začeli novo sezono. V 
soboto, 11. septembra, so na domačem igrišču 
igrali neodločeno 2:2 z ekipo Šentjurja, teden 
dni kasneje pa so na gostovanju na Vranskem 
iztržili obe točki, saj so zmagali z rezultatom 
3:4. Pionirji Ljubnega so bili še boljši - zmagali 
so na obeh tekmah. V soboto, 25. septembra, 
prihaja na Ljubno v goste ekipa Hrastnika.

KF

Konec letne lige v košarki

K R O N I K A

12.9.1993 sta se okoli 00.10 ure v diskoteki JUMBO v Mozirju sprla in 
stepla Davor P. (20) iz Mozirja in Anton H. (17) iz Mozirja. Oba se 
bosta morala zagovarjati pri sodniku za prekrške.

12.9.1993 je zaradi napake na električni napeljavi ob 00.30 uri izbruh
nil požar na tovornem avtomobilu lastnika Jožeta R. (32) iz Tiroseka. 
Prednji del vozila, ki je bilo parkirano v Homu, je poponoma zgorel, pri 
čemer tujo krivdo izključujejo. Škodo so ocenili na 3 milijone tolarjev.

V času od 7. do 22.9.1993 se je na območju občine Mozirje zgodilo 
več prometnih nezgod z materialno škodo, v katerih pa na srečo ni 
bilo telesno poškodovanih.

SANJE
Od 29. maja do 21. avgusta je  na igrišču v 
Mozirju vsako soboto potekala Letna liga v 
košarki, v kateri je  nastopalo 12 ekip iz Zgornje ' ‘V v
in Spodnje Savinjske ter Šaleške doline. Ligai |  g------ -> 1  !
je bila letos že drugič po vrsti in jo bomo naI fl |  |
veliko navdušenje igralcev in g le d a lc e \^ L  
ponovili tudi naslednje poletje, verjetno s še 
bolj kvalite tnimi ekipami.
Končni vrstni red v ligi je  b il naslednji: 1. PIS U U I
Mozirje, 2. TVD Mozirje, 3. BROKAT Velenje,
4. SKIPLET Nazarje, 5. EGOISTI G. Grad, 6. JUMBO Mozirje, 7. 
Polzela, 8. TVD Gornji Grad, 9. Bočna, 10. Prebold, 11. VRBOVEC 
Nazarje, 12. Rečica.
V soboto, 4. septembra, je  selekcija Mozirja odigrala prijateljsko 
srečanje z  mladinsko ekipo Savinjska Polzela in zmagala z rezultatom
62:57.
Povem naj, da je  bilo planirano srečanje s člansko ekipo, ki igra v prvi 
državni ligi, vendar je  bila le ta zaradi pokalne tekme zadržana.
Na koncu naj povabim vse, k i se želite rekreirati na naših športnih 
igriščih, pridružite se nam.
TVD Mozirje vas vabi na rekreacijo v jesenskem in zimskem času. V 
telovadnici OŠ Mozirje bomo enkrat tedensko organizirali kot že lani 
košarko za moške in telovadbo za starejše članice ter letos na novo 
še odbojko za ženske in odbojko za moške.
Rekreacija se bo pričela v mesecu oktobru, točen razpored pa bo 
podan na oglasni deski društva na Trgu.

Janez Janko

MARKOV MEMORIAL V 
KOŠARKI

V soboto 11.9.1993 smo se na košarkarskem igrišču v Lokah zbrali nekdanji 
in sedanji igralci košarke v Mozirju na že 11. memorialnem turnirju, 
posvečenemu spominu na našega prijatelja in soigralca Marka Skorenška. 
Markoje bil navdušen športnik - košarkaš, atlet, alpinist,..., ki seje leta 1982 
smrtno ponesrečil na eni od svojih poti po naših prelepih planinah. Se vedno 
pa ostaja v našem spominu kot zgleden športnik in prijatelj in zato vsako leto 
njemu v spomin organiziramo to srečanje.
Na igrišču smo se tako zbrale tri ekipe in sicer tista najstarejša, ki je nekoč 
tekmovala v medobčinski ligi in v kateri je igral tudi Marko ter ekipi TVD 
Mozirje in Mozirje mladi, ki sedaj ohranjata to atraktivno igro v našem kraju. 
Košarke željnih nas ni zmotila niti ploha na začetku.
V treh medsebojnih srečanjih smo preverili svoje košarkarsko znanje in na 
koncu ugotovili, da se "rutina" še vedno uspešno kosa z mladostjo.
Po končanih tekmah smo si na družabnem večeru pred našo brunarico 
izmenjali svoje košarkarske izkušnje in se dogovorili, da se naslednje leto ob 
še večjem številu spet snidemo.
Tako smo na najlepši možen način zaključili letošnjo letno sezono košarke v 
Mozirju, ki seje letos začela že 1. maja, ko smo organizirali otvoritveni turnir.

Janez Janko

Ko ugasnejo luči in ko nastopi noč, tudi nas premaga spanec in 
potopimo se v čudoviti svet neresničnosti, kjer se rodijo naše sanje, 
ki nas pozibavajo v lepem ali slabem, na katere ne moremo vplivati. 
Vendar ima vsak človek svoje sanje, ko zatisne oči in sanjari o nečem 
lepem, o stvareh, ki si jih želi pa mu niso dosegljive, o stvareh, ki 
niso dostopne. Sanje so nekaj najlepšega, z njimi se tolažimo, si 
tešimo želje in uresničujemo hrepenenja.
Sanj nam ne more nihče vzeti, sanje so in bodo ostale čisto naše. Brez 
njih bi bil naš svet nezanimiv in drugačen.

Mateja Oblak 8.c 
Lepa Njiva 17, Mozirje

BOUTIQUE

V gradu Vrbovec vabi k nakupu:
-ženskih oblek
- bluzic, tunik
- suknjičev, hlač in srajc
- otroške konfekcije
- ter bund

p o  u g o d n ih  c e n a h  In  p o g o j ih  p la č i la  I
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pred tem padel v nezavest. Ni me poznal, le nekaj je mrmral, stokal, 
obraz je dobival bledo sivo barvo. Dežje padal, močno je zagrmelo, 
prevzvišeni gospod škof je pravkar opravljal sveto opravilo 
povzdigovanja kruha in vina, ob drevesu pa se je zvijal od bolečin 
moj prijatelj. Čeprav smo bili tesno obdani z ljudmi, nihče ni bil 
pripravljen pomagati, da bi bolnika vsaj prenesli v zavetje pod streho, 
leteli so očitki, da motimo sveto mašo. Sprašujem se, kaj so mislili 
tisti domačini, ki Levčevega očeta dobro poznajo in so v tistem 
trenutku zaradi maše odklonili pomoč?! Slučajno sem jih posnel na 
video kaseto ter zaznamoval; rad bi videl njihove obraze (če bi bil 
zloben) ob predvajanju na televiziji. Na srečo sem le našel prijatelja 
Karla Nateka, ki je bil pripravljen pomagati, poiskati zdravnika, dr. 
Sirka je našel šele po koncu maše, po pregledu pa je  Karel Natek 
poskrbel še za prevoz. Rad bi pohvalil gospoda župnika z Rečice in 
gospoda kaplana iz Mozirja, ki sta nesebično ponudila svoja av
tomobila, vendar je bil prevoz že zagotovljen.
Tedaj sem tudi pomislil, če je  imel organizator prireditve 
zagotovljeno redarsko službo, prvo pomoč in vse ostalo, kar je ob 
takšni priliki nujno. Znano je, daje denimo že na nogometni vozilo 
za prevoz bolnika ali ponesrečenca. V tem primeru pa so bolnika dali 
v "katrco" in celo morali čakati, da seje množica razšla.
Moji že dolgo pokojni starši so me učili, naj ne verjamem vsaki lepi 
izgovorjeni besedi, ker se za njo lahko skriva marsikaj - tudi laž in 
hinavščina. V dolgoletnem življenju sem spoznal, da skoraj vsi 
politiki v svojih demagoških govorih uporabljajo besedo "humanost" 
in s tem pridobivajo ljudi. Tudi prvi govornik na prireditvi v 
Savinjskem gaju je govoril o humanosti, vendar beseda ob dejanjih 
zbledi. Kaj vendar pomeni humanost, kje se prične, kje konča, je to 
res samo beseda...
Še nekaj se sprašujem. Mar ljudje res hodijo k maši samo za to, da 
so tam, ker je tam gospod škof, je  zanje res pomembna samo 
prisotnost, ne pa sama vsebina vzvišenega trenutka? Mar tudi v 
Savinjskem gaju niso prisluhnili gospodu škofu in njegovim lepim 
besedam? Vse kaže, da niso, zato si želim, da bi gospod škof še 
večkrat prišel med njih. Morda bo pomagalo.
Tebi, prijatelj Cene, pa želim čim prejšnje okrevanje!

Ivan Mogu 
Letuš

Obvestilo bralcem!

V minulih štirinajstih dneh smo v uredništvu prejeli 
precejšnje število pisem političnih strank, ki se vsebinsko 
ne nanašajo na področje, ki ga pokrivajo Savinjske: 
novice. Omenjena pisma so tudi že bila objavljena v 
slovenskih dnevnikih. Uredniški odbor se je zato odločil, 
dajih v Savinjskih novicah ne objavi, enako pa bo poslej 
v podobnih primerih postopal tudi v bodoče.

Razstavi "Živeti s cvetjem" 
ob rob - živeti že, kaj pa ob 

tem umreti?
V Svetem pismu piše "ljubi svojega bližnjega kakor sam sebe", pa 
še veliko je vzvišenih besed o človeški dobroti, ljubezni, humanosti... 
Kaj je to "humanost" se sprašujem po dogodku v Savinjskem gaju 
ob razstavi "Živeti s cvetjem" in si po tem dogodku preprosto ne 
znam odgovoriti na tako "preprosto" vprašanje.
Velika množica ljudi je prisostvovala blagoslovitvi cerkvice sv. 
Valentina. Gaj je bil praznično odet v vse barve, kijih lahko zaznava 
človeško oko. Z ženo sva našla prostor pod malim javoijem, ki je 
dajal prijetno senco in bil obenem zavetje pred dežjem, želel sem 
snemati svečanost. Žena je ostala pri snemalnem stolu, sam pa sem 
se pričel pomikati v množico in snemati. Komaj se je maša pričela, 
me je med snemanjem poklicala domačinka, da me žena nujno 
potrebuje. Težko sem se prebil do nje skozi množico ljudi, ki so 
upravičeno godrnjali, da motim sveti obred, vendar - niso vedeli 
zakaj.
In kaj sem našel? Na stoluje s pomočjo žene in neznane gospe sedel 
moj dolgoletni prijatelj Vincenc Puncer, domačin iz Lok, k ije malo
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Način sodobnega obveščanja potrošnikov in oglaševanja podjetnikov - brezplačne infor
macije za vse, ki kupujejo

AMERIKA, TU IN SEDAJ
V avgustu je pričela na Celjskem delovati trženjsko informacijska mreža Mahnet,ki jo organizira podjetje ABakus, Posredovanje raznovrstnih informacij, kar je njihova osnovna 
dejavnost, omogoča potrošnikom sodoben in učinkovit dostop do pregleda nad tržiščem, podjetnikom, ki v mreži sodelujejo, pa cenovno ugoden način oglaševanja, razširitev 
tržišča in prodaje.
Informacijska mreža je torej novost na našem področju, zasnovana na vzorih naprednih ter preizkušenih metod sodobne ekonomije in nedvomno pomeni pridobitev na tržišču 
informacij. Potrošniku predstavlja vir raznovrstnih informacij o izdelkih in storitvah, predstavi mu ponudbo podjetij, ki v mreži sodelujejo, napoti ga na različna prodajna mesta 
in mu s tem posreduje prodajne pogoje in tudi cene. Torej: kaj kdo prodaja, kje in pod kakšnimi pogoji. Na voljo so informacije, ki v svoji raznolikosti ustrežejo tudi 
najzahtevnejšemu kupcu, od tekstila, avtomobilov, gradbenega materiala, rezervnih delov ,od kulturne, turistične ponudbe do krojaških uslug. Telefonska številka 441-441 je 
namenjena uporabnikom vsak dan, razen v nedeljo, torej gre za dnevno informacijsko službo, ki jo lahko pokličete, kadarkoli se odločate za nakup nekega izdelka ali storitve, 
povprašate, kar vas zanima, podatke primerjate in potem odločitev najbrž ni težavna. Prihranite si čas, lahko tudi denar.
Na drugi strani predstavlja trženjsko informacijska mreža Marinet področje delovanja, zanimivo podjetnikom, ki s svojim oglaševanjem izdelkov in storitev obenem krojijo 
ponudbo mreže in njeno podatkovno bazo. Informacijska služba torej deluje na osnovi ponudbe podjetij in povpraševanja potrošnikov, prvi reklamiranje plačajo (45 SIT za 
dan oglaševanja ene informacije), za uporabnika mreže pa so podatki, ki jih želi vedeti, brezplačni.
Zakaj bi se podjetniki odločili za sodelovanje v informacijski mreži? Direktor podjetja ABakus, katerega osnovna dejavnost je izobraževanje iri računalniški inženiring, in 
ustanovitelj informacijske novosti, dr. Borut Jereb, zagotavlja ob naštetih ugodnostih za potrošnike še naslednje prednosti za podjetja: "S posredovanjem informacij o proizvodih 
in storitvah podjetnikom razširjamo krog kupcev in pospešujemo prodajo, tako svojo dejavnost reklamirajo in sočasno uveljavljajo ime podjetja ali blagovne znamke. 
Oglaševanje je primerno tudi ob promoviranju novih izdlekov ali storitev in še neznanih, novoustanovljenih podjetij. Na ta način lahko pospešijo prodajo nakopičenega blaga 
ali premalo izkoriščenih storitev. Preizkušenim zakonom povpraševanja, ponudbe in konkurenčnosti se ni moč izogniti, tako je del sodobnega načina obveščanja potrošnikov 
in na drugi strani učinkovitega oglaševanja pričel delovati tudi na Celjskem, a ambicije naše mreže segajo na področje vse Slovenije in tudi v tujino. Podatek, ki bo v katerikoli 
poslovalnici Mahneta, bo že naslednji dan dostopen vsakemu uporabniku, kar pomeni, da bo informacija v vsakem vozlišču mreže, tako se izognemu lokalnosti. Trudimo se, 
da bi svojo dejavnost čimprej razširili."
Kot že rečeno, je številka 441-441 uporabna za podjetnike, ki želijo informirati o svoji ponudbi, in na drugi strani za vse, ki karkoli kupujemo. Velja jo poklicati.
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V najem oddamo 45 m2 
poslovnih površin v centra Polzele, 

primernih za opravljanje trgovinske ali 
druge mirnejše dejavnosti.

K ličite na telefon 712-271 int. 221 v dopol
danskem  času.
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[i SERVISIRANJE IN MONTAŽA ROLET, 
ŽALUZIJ IN VERTIKALNIH ZAVES

\l HOČEVAR MILAN, ZADREČKA C.17, NAZARJE 

PONUDBA
Predstavljamo vam dejavnost, ki bo predvsem usmerjena v 
servisiranje in montažo vseh vrst rolet, žaluzij in vertikalnih 
zaves.
V kolikor se odločite za servis (popravilo starih rulet, žaluzij, 
rolojev ali vertikalnih zaves), nas obvestite z dopisnico, 
oglasimo se v najkrajšem času in vam brezplačno svetujemo, 
kar je najboljše za vas.
V primeru, da se odločite za nakup novih rolet, žaluzij ali 
vertikalnih zaves, pa vam lahko posredujemo kompletno 
ponudbo konkurenčnih cen, vključno z montažo.

S povabilom k sodelovanju in v pričakovanju vašega 
odziva vas lepo pozdravljamo!
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FRIZERSKI SALON

EXPRESS FOTO 

FOTOKOPIRANJE

P o m i b b A  v h c s c c a :  
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Trgovina z gradbenim in 
izolacijskim materialom, 
Šmihelska c. 1, Mozirje

»

«
» UGODNA PONUDBA:
« - apno 
2 - cement 
S - tuš kadi 80 x 80 
% - tuš kabina
S - sanitarna keramika - uvoz Italija 
® - enoročne baterije - bele od 
j  - zložljivi zaboj 
”  - kmetijske kadi od 
5 - kmetijska pletenka 54 I

350.00 SIT «
485.00 SIT »

5.990.00 SIT S
14.800.00 SIT %
25.699.00 SIT S

9.500,00 SIT dalje «j
762.00 SIT “

2.600.00 SIT “
2.909.00 SIT “

I Telefon: 063/ 831-954 -

Cenjenim strankam sporočam, da sem odvet
niško pisarno iz Kulturnega doma Mozirje 

premestila na naslov:
Na trgu 19, Mozirje (nad SKB banko).

Uradne ure odvetniške pisarne: torek, 
sreda, četrtek 8.00 -12.00 in 14.00 -16.00.

Odvetnica 
Silvestra Piki

M A E I L L I * ^
Šolska c. 32, Mozirje

Vas ob prvi obletnici poslovanja 
vabi k ugodnemu nakupu:

- otroških, ženskih in moških bund
- otroških, ženskih in moških bombažnih trenerk
- otroških plaščev Jutranjka od št. 7 do št. 11
- potiskanih mikic
- ženskih pletenin
- in ostale konfekcije.

V ponedeljek, 27. septembra 1993, bomo 
vsem strankam za kupljeno blago odobrili

dodatni 10 % popust!

Tega dne bo trgovina odprta 
NON-STOP od 9.00 do 18.00 ure.
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TRGOVINA "TADIn Tajnšek Diana, Gornji 
Grad, Tlaka 32, tel. 842-158

VAM NUDI:
- rezervne dele Zastava, Golf, Lada, R4, motorne žage Husquarna
- akumulatorje Topla, snežne verige
- olja za osebna vozila, kmet. mehanizacijo, mot. žage
- antifriz: koncentrat 1/1 284,00 SIT, - 35 st.C 1/1 214,00 SIT
- dodatni asortiman 
Ugodna cena olja Shell:
- super plus 1/1 551,30 SIT
- retinax (diesel motor) 5/1 2.403,00 SIT
Pri nakupu nad 6.000,00 SIT možnost plačila na dva čeka! Pri 
gotovinskem plačilu nad 5.000,00 SIT 5 % popusta, nad 10.000,00 
SIT 10% popusta!

SE PRIPOROČAM!

NIERX-GP TURIST
Zadrečka cesta 19,63331 

NAZARJE

objavlja javni razpis 
za najem hotela TURIST v Mozirju

Pisne ponudbe pošljite v roku 10 dni po ob
javi na sedež firme.

Vse informacije na telefon (063) 832-536 /831-911.

i i iS iS l l i S t S i i i i i S i t š i t S i t S Š i i i l f i l l i l l i i i l t i lH i f l t ^

PODJETJE S TRGOVINO 
INSTALACIJE IN STORITVE

Parižlje 1, Braslovče, telefon: 063/721-081 *»
MO)

vam nudi po ugodnih cenah material za vodovod in
centralno ogrevanje. »

NA ZALOGI: S
- radiatorji, oljni gorilci, peči,

%jgž - cevi - pocinkane, črne in bakrene i
- PVC odtočno kanalizacijo

- sanitarna keramika ™
- KOLPA SAN oprema

- pribor za zalivanje S
- črpalke vseh vrst

Na vašo željo ga tudi zmontiramo in
pripeljemo na dom! “

Ugodni plačilni pogoji: ™
od 3 - 5 obrokov ali popust na gotovinsko plačilo »»

«M

Odprto od 7.00 do 18.00 ure, sobota do 12.00 ure.
«M

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega 
moža, ljubečega ata, starega ata, 

brata in strica

JOŽETA BUDNA
z Ljubnega

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijatel
jem in znancem za pomoč v času njegove bolezni. Hvala 
vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi 
zadnji poti, darovali cvetje, sveče in svete maše.
Posebno se zahvaljujemo dr. Maji Natek, pevcem moškega 
pevskega zbora Raduha, cerkvenim pevcem, gospodu žup
niku ter gospe Toševi in gospodu Prislanu za lepe poslovilne 
besede.

Žalujoči njegovi

Samo en gostje, ki še mora priti.
Ne bo povedal, ob kateri uri, 
ne bo zahteval jesti in ne piti 
in samo tiho bo zaklenil duri.

(A. Gradnik)

ZAHVALA
ob nenadni izgubi našega dragega 

strica in botra

MARTINA PODLESNIKA
iz Dol-Suhe

Kmalu bi dopolnil 90 let svojega življenja,
vendar še preden smo ti mogli stisniti roko za tvoj visoki jubilej,
si nepričakovano odšel od nas, ki smo te imeli radi.
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za nesebično pomoč, izraze sožalja, podarjeno cvetje, sveče 
in darovane svete maše.
Hvaležni smo vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, pevcem, 
gasilcem, g. Grobelniku za poslovilne besede ter g. župniku za 
opravljen cerkveni obred.
Hvala vsem, ki se ga boste spominjali

Domači

ZAHVALA
Kruta ta bolezen te 

iztrgala je iz naših rok, 
a svečka v spomin na te, 

vedno ti gorela bo.

Ivan BRINOVŠEK 
iz Ljubije

Ob nenadni izgubi našega dragega moža, ata in starega ata 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, ki ste našega ata v tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti. Posebna hvala velja 
gospodu kaplanu za lepo opravljen obred, pevcem, ter 
gospodu Gračnerju za poslovilne besede, ki so orosile oko. 
Hvala vsem za darovane vence, sveče, in svete maše. Vsem, 
ki ste ga imeli radi in mu prižigate svečke še enkrat prisrčna 
hvala.

Žalujoči: žena Milica, sin Janko z  družino, hčerka Irena z 
družino ter vnuki.

O O
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/O  ljubljanska banka
Splošna banka Velenje d.d. 
Velenje

VARČEVALNA KNJIŽICA
Želite varčevati in ohraniti realno vrednost svojih sredstev?

Predlagamo vam rešitev - VARČEVALNO KNJIŽICO, ki 
zagotavlja ohranjanje vrednosti vloženih sredstev in 
omogoča postopno varčevanje tudi manjših zneskov.

Osnovne značilnosti varčevalne knjižice so:
* minimalni znesek, ki ga lahko varčujete na varčevalni 
knjižici, je 200 DEM tolarske protivrednosti, kasnejši pologi 
pa niso omejeni,
* sredstva se obrestujejo v višini mesečne stopnje rasti 
maloprodajnih cen,
* sredstva lahko polagate v katerikoli enoti Ljubljanske 
banke, dvigujete pa le v enoti, ki je knjižico izdala,
* privarčevana sredstva lahko dvignete šele po poteku 15 
dnevnega roka od dneva vplačila.

Na varčevalni knjižici mora ob dvigu sredstev ostati mini
malni znesek 200 DEM tolarske protivrednosti. Ta se lahko 
dvigne le ob saldaciji varčevalne knjižice.

(?vet6e ia 6oftnive
Turizem smo ljudje...! Ljudje smo tudi tisti, ki brezobzirno 

onesnažujemo naše okolje, če  smo na poti po naših vaseh, 
po raznih poteh, ki bi lahko bile sprehajalne, se ne moremo 
načuditi uničevalnemu nagonu ljudi. Povsod ogromno odpad
kov, avtomobilskih školjk, zapuščenih avtomobilov, starih 
sodov od olja in kemikalij in podobno. To liči bolj na predele, 
kjer ljudje niso osveščeni, niso kulturni. Kaj neki pomeni 
nekomu zapuščen avtomobil pred hišo ali v njeni bližini? 
Mimoidočim nudi sliko zapuščenosti in neurejenosti, okolju pa 
škoduje v vsakem pogledu, če  bi ne imeli v občini urejene 
službe odvažanja odpadkov, bi bile stvari še lažje razumljive, 
toda nekaterim je težje odnesti odpadke v kontejner, kot jih 
sesuti, denimo, ob Mozirnici, ki postaja za Mozirje prava od
padna jama. Škoda, da k temu nič ne rečejo inšpekcijske 
službe, ki bi za podobne primere morale imeti posluh...

V predvojni Jugoslaviji smo imeli na področju današnje 
občine 7 godb na pihala. Sedaj imamo eno samo in še ta nam 
je izgleda odveč. V nazarskem gradu Vrbovec so jim gostol
jubje baje odrekli, prostori v mozirskem kulturnem domu, 
namenjeni njim, pa se menda adaptirajo v stilu gradnje 
Noetove barke. Godbo seveda rabimo, vsaj občasno, zato 
predlagamo, da išče gostoljubnost pri potencialnih odjemalcih 
njenih uslug.

Iz neuradnih virov je prišla vest, da nekaterim gostom, 
poslanim na letovanje preko znane turistične agencije iz naše 
občine, velikodušno odrekajo gostoljubnost. Menda zaradi 
neporavnanih obveznosti te agencije do gostiteljev. Denar se 
seveda obrača in obrne - v čigav prid - vemo. Zadovoljstvo 
gostov je itak stvar v prazno prevoženih kilometrov in nerganja 
namesto blagodejnega oddiha.

Z A  R A Z V E D R I L O

Štefka Petek

Ljubosumnost in greh
(nadaljevanje iz prejšnje številke)

"Ti pa si pomilovanja vreden, Vanč! Tak čeden fant si,pa si tako 
globoko zagazil,- Škoda! Če bi sodil po videzu, bi mislil, da si pameten, 
pošten, značajen ... Eh, ja" je trudoma deja l," kljub tvoji lahkomisel
nosti, izprijenosti, ti priporočam: želi si, da bi naše dekle ozdravelo! 
Želi si zato, da tvoj sin ne bo imel matere morilke!"
Prijel je za kljuko in s težavo prestopil prag. Spet si je z robcem otrl 
solze. Otrl si jih je tudi Vanč. Solze so mu tekle že prej, a jih je skrival 
pred Vodnarjem. To je menda resnega moža ganilo, daje bil do Vanča 
bolj prizanesljiv, kot je nameraval.

•k -k it

Po tistem dogodku so minila štiri leta. Jani je že hodil v šolo. Grede 
domov je videl Lenko stopiti v trgovino. Šel je za njo. Trgovka ga je 
vprašala, kaj bi rad, pa je le skomignil z rameni. Ker je najprej zagledal 
bonbone, je rekel: "Mislil sem kupiti vrečko bonbonov, pa danes 
nimam nič denarja."
Lenka se je ozrla vanj. Deček jo je bistro pogledal. Modre oči so bile 
jasne, čisto podobne Vančevim.
"Dajte mu bonbone, jih bom jaz plačala!" je rekla trgovki, Janiju pa se 
nasmehnila ter ga pogladila po gostih svetlih laseh.
Deček je počakal, da je Lenka napolnila svoj cekar in plačala, potem 
je tik za njo šel ven. Pocukal jo je za rokav: "Hvala za bonbone!" 
"Prosim, prosim!" se je nasmehnila in ga znova pogladila po laseh, 
rekoč: "Mar me poznaš?"
"Poznam."
"Imaš rad teto in atija?"
"Seveda. Zelo! Mame pa nimam."
"Nekje jo imaš. Samo domov ne pride."
"Nimam je več. Umrla je . Teta je rekla, da se je preveč sončila in 
umrla. Čudno ali ne; tukaj, v našem kraju, ni še nihče umrl, če je 
poležaval na soncu."
"Tvoja mama je bila v Italiji. Tam je zelo vroče. Na vročem soncu 
človeka lahko zadene kap, veš."
"če sem atija kdaj kaj vprašal, je dal prst na usta, potem pa rekel:
’O vsem se bova pomenila, ko boš velik.’ Ko sem enkrat hudo jokal, 
mi je samo to dejal, da je mama daleč, da je bolna in da se zdravi. 
Morda jo je zato kap, ali ne?"
"Verjetno je tako, Jani, verjetno. Sprijazniti se boš moral, da je umrla 
in je ne boš več videl."
"Otroci se mi smejejo, če omenim mamo. Ne vem, zakaj. Teta pravi, 
da samo zato, ker oni imajo mamo, jaz pa ne."
"Teta je čisto prav povedala, Jani."
Nenadoma je deček obstal in Lenko odkritosrčno pogledal: "Ugani, 
zakaj sem te čakal pred trgovino?"
"Težko bi uganila. Mogoče zaradi bonbonov?"
Jani je zmajal z glavo: "Počakal sem te zato, veš ..., zato, k e r..." 
Nenadoma je bruhnil iz sebe: "Zato, ker bi rad novo mamo. č e  bi ti 
bila moja mama, se mi nihče več ne bi smejal."
Lenka je bila osupla, "Saj imaš teto, Jani!"
Teta ni mama. Mamo bi rad. Atija sem prosil, naj poišče mamo zame, 
pa je dejal, naj si jo kar sam najdem. - Bi res ne hotela ti biti moja 
mama? Zanesi se, da bom priden v šoli in doma!"
"Joj, Jani, ti se pa spomniš," se je Lenka smeje čudila.
"čisto malo se še spominjam svoje mame, a ti si tako lepa in tako 
prijazna. A ne, da boš me imela rada? Jaz te imam že zdaj." 
"Vančev sin!" jo je spreletelo. Vančev, ki zna že zdaj dvoriti.
Ampak v dečkovih očeh je videla toliko miline, tako čisto dušico, takšno 
veliko upanje.
"Verjamem ti, Jani. Ampak zdaj sva na križpotju. Ti moraš po cesti in 
na desno, jaz bom šla po poljski stezi na levo."
"Smem še malo iti s teboj?"
"Doma boš kregan, ker ne boš pravočasno prišel."

(se nadaljuje)
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IME IN PRIIMEK: 
NASLOV:

VODORAVNO:
1. Obnovljeni grad v Nazarjah; 8. Glavno mesto Venezuele; 15. Visok in vitek iglavec; 16. "Novi svet"; 17. Vrsta 
povrtnine; 18. Prebivalec balkanske države; 20. Kemijski simbol za aluminij; 21. Latinski nazivza janež; 22. Otoška 
država v Sredozemskem morju; 23. Trend oblačenja; 25. Reka v južni Angliji; 26. Prekop; 27. Idol primitivnih 
plemen; 28. Enaki črki; 29. Ime kosovskega politika Hoxhe; 30. Starodavno palestinsko mesto, kije bilo pokončano 
zaradi pokvarjenosti; 31. Osvežilna brezalkoholna pijača; 32. Država na arabskem polotoku; 33. Geometrijski 
pojem; 35. Človek, ki je podrejen fevdnemu gospodu; 36. Anton Korošec; 38. Nestrdljiva sestavina telesnihtekočin; 
39. Lepljenka; 40. Grška črka; 41. Muslimanski verski vodja; 42. Polomija: 43. Starejši Mojzesov brat; 44. Černigoj 
Avgust; 45. Ime; 46. Mesto v jugovzhodni Turčiji; 47. Mesto na Hrvaškem; 50. črta, ki ločuje severno in južno 
poloblo; 52. Otok v Ungavskem zalivu v Kanadi; 53. Italijansko mesto ob reki Pad.
NAVPIČNO:
1. Koroški pisatelj (Prežihov_______ ); 2. Vodna trajna zelika; 3. Francoski pravoslovec iz 16. stoletja (Jean); 4.
Očrt; 5. Del Ljubljane; 6. Etbin Kristan; 7. Carinski uslužbenec; 8. Vrsta tujih cigaret; 9. Mejna reka med Rusijo in 
Kitajsko; 10. Evropski veletok; 11. Površinska mera; 12. Cankar Ivan; 13. Starogrški junak; 14. Mesni izdelek; 19. 
Drag kamen; 22. Lukav južni Španiji; 23. Predmet izdelan za ponazoritev, vzorec; 24. Ime pesnika Župančiča; 26. 
Pokrajina na zahodu Čada; 27. Ime pevca Domicelja; 29. Trg, sodišče, pristojno mesto; 30. Tropska rastlina z 
belimi ali rdečimi cvetovi in semeni, ki vsebujejo olje; 31. Predpona pri enotah; 32. Gora v Julijcih; 33. Domača 
žival ženskega spola; 34. Pravi priimek nemškega pisatelja Erich Maria Remarqua; 35. Domače vprežne živali; 
36. Beseda brez naglasa; 37. Eno najstarejših indijskih ljudstev; 39. Slovenski pisatelj (Juš); 40. Grška muza 
ljubezenske lirike; 42. Plošča za razstavne predmete; 43. Prvi človek; 45. Sukanec; 46. Rimski pozdrav; 48. Anton 
Peterlin; 49. Veznik; 51. Avtomobilska oznaka Kranja.

OBVESTILO REŠEVALCEM!
Rešitev kviza iz 18. številke: flosar. Rešitev križanke iz 18. številke: VODORAVNO: Plovdiv, dvorana, Latinci, 
Rittner, Amado, tnalo,Ba, Neva, Saive, Aleš, Ela, zanka, trosi, Ta, banjo, prepad, morje, glina, Šmarje, olika, MA, 
marka, Olovo, som, Irka, ameba, karo, He, Praga, kamin, eliksir, Španija, Latvija, Austral.
Med pravočasno prispelimi pravilnimi rešitvami smo izžrebali naslednje dobitnike:
1. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 3.500,00 SIT): Jure HERMAN, Nazarje 57, Nazarje
2. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 2.500,00 SIT): Irena KUMPREJ, Ter 63, Ljubno ob Savinji
3. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 1.500,00 SIT): Alojz KORENJAK, Poljane 29, Rečica ob Savinji 
Nagrade prevzamejo dobitniki osebno v trgovini BARBI v Mozirju. ČESTITAMO!
Križanko s kuponom iz 19. številke vložite v kuverto in jo do ponedeljka, 4. oktobra 1993 pošljite na naslov: EPSI 
d.o.o., Savinjska c. 4, Nazarje s pripisom "nagradna križanka". Med pravočasno prispelimi pravilnimi rešitvami 
bomo izžrebali 3 nagrade, ki jih je prispevalo zlatarstvo KVAS iz Mozirja:
1. nagrada: blago ali storitevpo izbiri v vrednosti 3.500,00 SIT;
2. nagrada: blago ali storitev po izbiri v vrednosti 2.500,00 SIT;
3. nagrada: blago ali storitev po izbiri v vrednosti 1.500,00 SIT.

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 20.ŠL SN
IME IN PRIIMEK:

NASLOV:

K V I Z
Če obkrožite črke pred pravilnimi odgovori, 
vam rešitev, brana navzdol, da priimek 
slovenskega pripovednika in prevajalca, kije 
bil doma iz Šmihela nad Mozirjem (Vladimir 
/1886-1957/).
1. Katerega leta je  Črna gora postala kral
jevina:
B ... 1710 
M ... 1810 
L... 1910
2. Kakšna je kratica organizacije za prehrano 
in kmetijstvo pri OZN:
E . .. FAO
A ... UNESCO 
O ... UNICEF
3. Farad je merska enota za:
Z ... napetost
N ... induktivnost 
V ... kapacitivnost
4. Kako se imenuje črta, ki povezuje kraje z 
enako nadmorsko višino:
P ... izobata 
S ... izohipsa 
R ... izoterma
5. Katera je naj večja afriška država:
J ... Egipt
T . .. Sudan
H . .. Kongo
6. Kako se še drugače imenuje druga naj višja 
gora sveta K2:
I . .. Godwin Austen
U . .. Dhaulagiri
A ... Nanga Parbat
7. Kateri je najhladnejši mesec v Ljubljani s 
povprečno mesečno temperaturo -2,0 st. C:
F . .. December 
K ... Januar
G . .. Februar li

o o
OC CM

Nagrada
zvestemu
naročniku

Za zvestobo Savinjskim 
novicam je žreb tokrat 

namenil nagrado v 
znesku 2.500,00 SIT
Pavlu ACMANU

iz Lepe Njive 42, Mozirje.
Nagrajenec lahko koristi 

nagrado v navedenem znesku 
iz sklopa ponudbe Zlatarstva 

Kvas iz Mozirja. 
Čestitamo!
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J a k  SAVINJSKA trgovska družba d.o.o. Žalec

G R A D B E N I  M A T E R IA L  
B E L A  T E H N IK A  

A K U S T IK A ,T E K S T IL  

D R O B N I  G O S P O D I N J S K I  A P A R A T I ... 
V so  b la g o  r a z e n  ž i v i l  v a m  v  p r o d a ja ln a h  

S A V IN J S K E G A  M A G A Z IN A  

p ro da m o  na  K R E D IT ,  
k a k r š n e g a  n e  d o b i te  n ik je r  d r u g je  in  s ic e r  

N A  1 L E T O ,
B R E Z  P O L O G A ,

o b r e s tn a  m e r a  j e  S A M O  R  +  8  % L E T N A  
O B R E S T N A  M E R A .

• Blagovnica Savinjka Žalec: .
711-307,711-331 • Tehnična Žalec: 713-124

• SP Žalec 2: 711-216 * SP Andraž: 721-774
•S P  Pirešica: 779-136 " SP Cankarjeva Žalec: 712-156
• Blagovnica Šempeter: " SP Polzela: 721-104 

701-185,701-428 '  SP Liboje: 776-390
• Blagovnica Prebold: * SP Letuš: 885-207 

723-611,723-207 • SP Griže: 711-158
• Manufaktura Žalec 4:711-178 * SP Vransko: 725-029
• Blagovnica Polzela: 721-067, '  sp Zabukovica: 711-274 

721  -251  '  Dom Vransko: 725-028
• Žalec 3: 712 126 ■ SP Vrbje: 711-388 
•Žalec 4: 711 178 • SP Tabor: 726-207

S A J  N I  R E S ,  P A  J E !

Z A  N A K U P  P O H I Š T V A  

V A M  O D O B R I M O

S U P E R  

P O S O J I L O  

N A  2  L E T I
S SAMO

R + 8  % LETNO OBRESTNO MERO 
POHITITE, NOVO POHIŠTVO VAS 

ČAKA PRI NAS.
Pohištvo Žalec: 712-126; Blagovnica Polzela: 721-067, 721-251; 
Blagovnica Prebold: 728011, 728-207, Dom Vransko: 725028
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TRGOVINA - SERVIS 

GORNJI GRAD
Tel. 842-041, 842-007

NUDIMO VAM servisne storitve v garanciji in 
popravila za:

MOTORNE ŽAGE
- TOMOS - HUSQUARNA 

-JONSEREDS  
-ALPINA  
- STIHL 
-O P E M  

- DOLMAR
M O TO RJE-M O PED E

- TOMOS  
- P IA G IO -VESPE 

-G ILERA  
ŠKROPILNICE 
- TOMOS FAN

V TRGOVINI PA VAM NUDIMO:
- MOTORJE: PIAGIO - VESPE 50 ccm in 125 ccm

- KOLESA: ITALIJANSKA (moška, ženska, otroška)
- MOTORNE ŽAGE: TOMOS - HUSQUARNA in OPEM
- REZERVNE DELE ZA VSE TIPE MOTORNIH ŽAG, 

NAHRBTNIH KOSILNIC IN ROTACIJSKIH KOSILNIC IN
DODATNO OPREMO ZA KOLESA. 

U G O D N O :
- MOTORNA OLJA ESSO, PENNASOL, TOTAL, SHELL

- OLJNI FILTRI ZA AVTOMOBILE 
Pri nas kupljeno olje ali filter zamenjamo brezplačno! 

Z A  O B I S K  S E  P R I P O R O Č A M O !

HO 00» 50» 50» im »0« »M «0» 00» S4» 50» 500« *» »M 00» 00» SO» SO» »» »00< 10001

£ 1

i1

I
I

ti M O R A M  

S V E B U m i K
Parižlje 11/c tel., fax: 063 721-667 

63314 Braslovče 063 721-043

POGREBNA SLUŽBA

- cvetličarna
- trgovina z  žalno in drugo

modno konfekcijo
- prevozi doma in v tujino 

- izdelava vencev in ostalih
aranžmajev ter dostava na dom 

- ureditev dokumentov 
- odštejemo pogrebnino v višini 

48.000,00 SIT

POSLUJEMO 24 UR NA DAN

POGREBNE STORITVE STEBLOVNIK 
Parižlje 11/c, 63314 BRASLOVČE

30» 50» 50» 10» 0000 0000



OBVESTILA

ZDRAVSTVENA POSTAJA MOZIRJE
Dežurna služba je vsak dan od 20. ure zvečer do 6. ure zjutraj. V 
soboto in nedeljo je ves dan od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek) 
v zdravstveni postaji Mozirje. Možni so tudi zdravniški nasveti po 
telefonu 831-421 tudi v času dežurstva.

VETERINARSKO DEŽURSTVO
20.09. do 26.09. LEŠNIK MARJAN, dr. vet. med. Ljubija, tel. 831-219
27.09. do 03.10. KRALJ CIRIL, dr. vet. med. Ljubno, tel.841-410 
04. do 10.10. ZAGOŽEN DRAGO, dr. vet. med. Ljubno, tel. 841-769 
VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE, TEL. 831-017, 831-418 
IZDAJA ZDRAVIL: vsak dan od 7,00 do 8,30 ure. 
OSEMENJEVANJE OB NEDELJAH JE PO OSEMENJEVALNIH 
PUNKTIH.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE 

Nadzorništvo Nazarje
20.09. do 26.09. TRATNIK FRANC, Pusto polje, tel. 831-263
27.09. do 03.10. MAROLT MARKO, Mozirje, tel. 831-877
04.10. do 10.10. LEVER PETER, Paška vas, tel. 885-150
V slučaju da, se dežurni ne javi doma, pokličite tel. 441-242 ali 25- 
841, kjer dobite vse potrebne informacije.

MATIČNA KRONIKA ZA MESEC AVGUST 1993
ROJSTVA:
Rodilo se je 6 deklic in 6 dečkov 

POROKE:
1. Trbovšek Robert, roj. 1967, Dobrovlje pri Mozirju 16 in Gluk An
tonija, 1973, Homec Brdo 37; 2. Pečnik Ivan, 1966, Ljubija 47 in 
Kosmač Božidara, 1973, Radegunda 46; 3. Poličnik Peter, 1963, 
Solčava 8 in Mlačnik Ivanka, 1971, Podvolovljek 22.

SMRTI:
1. Orešnik Stanislava, 1940, Savina 55; 2. Krolnik Jakob, 1900, Ljubno 
obSavinji, Prod 18; 3. Benda Ana, 1917, Loke pri Mozirju 33; 4. Plaznik 
Jožef, 1946, Ljubija 82; 5. Stradovnik Andrej, 1936, Bočna, Slatina 4; 
6. Brinovšek Janez, 1940, Ljubija 65; 7. Gostečnik Štefanija, 1922, 
Volog 16.

SINDIKALNA PRAVNA POMOČ

je na razpolago članom ZSSS vsako sredo od 15.00 do 16.30 ure v 
prostorih Delavskega doma v Nazarjah. Odvetnik: g. Miran Jeromel.

SPORED FILMOV

KINO LJUBNO OB SAVINJI
25.09. in 26.09. V POSTELJI S SOVRAŽNIKOM - ameriški film - triler
02.10. in 03.10. SPOMINI NEVIDNEGA ČLOVEKA - ameriški film - 
komedija
KINO "JELKA" NAZARJE
25.09. in 26.09. HOVORDOV KOT - ameriški film - romantični
02.10. in 03.10. V POSTELJI S SOVRAŽNIKOM - ameriški film - triler 
KINO "D O M " MOZIRJE
25.09. in 26.09. OD TOD DO RAJA - ameriški film - ljubezenski triler
02.10. in 03.10. SAMCI - ameriški film - glasbeni

Celje - skladišče 
D-Per

m a l  7 / 1 9 9 3

Mali oglasi do 10 bese 5000001034,19 
številke Savinjskih novi.
beseda 90,00 SIT. Mali oglas v okvirju 1.000 SIT.

C O BISS o

Prodam trda metrska drva 
ugodna cena. Tel.: 844-326. 
Zvečer.

*
Prodam dekliške kavbojke, 
starost 13-15 let, malo nošene. 
Tel.: 841-527.

k

Oddamo morske prašičke. 
Tel.:831-538.

★
Prodam Fiat 750, registriran do 
maja 93,800 DEM na 832-733.

Pianino "Petrof" in ter
moakumulacijsko peč ugodno 
prodam. Jeraj, Zadrečka c. 27, 
Nazarje.

*

Prodamo motorno kolo na 
prestave, cena po dogovoru. 
Tel.:831-987.

*
Sprejmem kakršnokoli delo na 
dom. Tel.: 831-644.

•k
Otroci, vabljeni na ogled 
malega lego mesta! Urarstvo 
Šerbela-Rupnik, Ljubno, tel.: 
841-084.

k

Prodam odojke težke 20 kg. 
Tel.: 831-290.

Prodam gajbice za jabolka, 
krompir. Inf. tel. 832-873 po 20. 
uri.

★

Ugodno prodam Z 101 GTL I. 
84, temno modre barve! Tel.: 
831-602 - zvečer.

*

Prodam 2 novi traktorski gumi 
V IC TO R IA  750-20 , cena
21.000 SIT za kos. Tel.: 844- 
108.

★

Prodam motorno žago Dolmar, 
staro osem mesecev. Cena po 
dogovoru. Tel.: 831-303.

★

Prodam barvni televizor Koert- 
ing. Tel.: 831-198.

V Mozirju takoj zaposlimo 
prodajalko. Ponudbe pošljite 
uredništvu pod šifro: septem
ber.

*
Antene! Klasične in satelitski 
sistemi tudi na obroke. Novo - 
dekoderji! Nastavitev novih 
kanalov za Astro C. Montaža in 
popravila. Prašnikar 845-194.

k

RTV servis na vašem domu. 
Vgradnja teletekst dekoderjev 
G orenje na vašem domu. 
Kvaliteta in garancija. 
Prašnikar 845-194.

★

Prodam mlin za m letje in 
luščenje koruze. Tel.: 831- 
159.

k

Prodam otroško stajico, hojico 
in torbo za dojenčka. Tel. 832- 
135.

k

Prodam harmoniko
W eltm aister 40 basna s 
kovčkom. Tel.: 831-285.

*

Prodam kotel za žganjekuho 
60 I, slamoreznico in hrastove 
sode. Tel.: 063/ 832-625 ali 
061/ 192-234.

*
Kupim BX Diesel. Inf. po tel. 
831-962.

★

Prodamo otroško posteljico 
(kinderpet) z jogijem in pos
teljnino, kombiniran voziček, 
leže voziček, torbo in stajico 
za dojenčka. Tel.: 832-105, 
zvečer.

★

ČBTV z anteno prodam za
4.000 SIT. Dop. Drago 831 - 
893.

*
Prodam plemenskega kozla in 
teležjo polovico. Tel.: 841 -302. 

★

Prodaja in dostava premoga 
različnih vrst tudi na čeke. 
Tel.: 831-567, dostavimo - 
plačate.

Popravljam šivalne stroje, 
servisiram gasilske aparate in 
plinske naprave. Zagožen, 
Ljubija 121, tel. 831-109

EPSI
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